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گروه خبر // مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( استان گفت : در سال گذشته 991نفر و امسال برنامه ریزی کرده ایم 
تا 3هزار نفر از طریق اهلیت سنجی و ظرفیت سنجی و پرداخت تسهیلات بانکی ، برایشان اشتغالزایی شود . 

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ منوچهر دانشمند گفت : برای توانمندسازی جهت اشتغالزایی و محرومیت زدایی در مناطق کمترتوسعه 
یافته ، تنها استانی هستیم که درتمامی شهرستانهای استان مربوطه طرح اشتغالزایی بنگاه های کوچک با اجرای  اهلیت سنجی و 
ظرفیت شناسی جهت اشتغالزایی در مناطق محروم از طریق بنیاد برکت اجرایی کردیم . دانشمند افزود : با اجرای این طرح در 
شهرستان ها و روستاهای استان، اشتغالزایی از طریق بنگاه های اقتصادی کوچک را با تسهیلات بانکی دو تا چهل میلیون تومانی 
برای افراد واجدشرایط انجام می شود.دانشمند اظهار داشت: مستعد بودن اجرای این طرح در استان را به بنیاد برکت اعلام کردیم و 
فراخوان زدیم برای جذب تسهیلگران ، جهت شناسایی افراد نیازمند به اشتغالزایی و رفع بیکاری شان که صد نفر شرکت کردند و 22 
نفر تسهیلگر درآزمون قبول شدند که در شهرها وروستاهای مختلف استان فعالیت دارند . وی خاطرنشان کرد : تسهیلگران آموزش 
دیدند تا توانمندی وعلاقمندی افراد فاقد شغل را شناسایی و جهت معرفی به بانک اقدام کنند که این تسهیلات با سفته بانکی از دو 

تا چهل میلیون تومان متناسب با شغل مورد درخواستی متقاضی ، پرداخت می شود . مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( استان 
گفت : در سال گذشته 991 نفردر شرق استان با اجرای این طرح شاغل شدند ودر سال جاری برنامه ریزی کردیم تا سه هزار نفر 
با استفاده از این تسهیلات پس از اهلیت سنجی شدن، برای شان زمینه اشتغال فراهم شود . دانشمند اظهارداشت : اجرای این طرح 
با همراهی فرمانداران ودهیاران باعث ایجاد اشتغال برای روستاییان می شود . وی گفت : در بخش آبزی پروری نیز با مدیرکل 
محترم شیلات هرمزگان نیز مذاکراتی داشتیم و تسهیلات 30تا60میلیون تومانی به افراد مستعد فعالیت در این حوزه اعطاء می شود . 
وی از تفاهم نامه ای سخن گفت که با استاندارهرمزگان و فرمانداران رودان، بشاگرد و میناب منعقد خواهد شد که در بخش امورات 
جهادی اجتماع محور در این سه شهرستان اقدام شود.وی گفت : در بخش آبرسانی به روستای کوه حیدر بشاگرد نیز مبلغ ده میلیارد 
تومان مشارکت داریم که چهار میلیارد تومان از طریق بنیاد برکت به شرکت مهندسی آبفای کشور پرداخت شده و مابقی نیز در 
استان با شرکت آبفای هرمزگان انعقاد قرارداد وپرداخت می شود.وی از مشارکت هشت میلیارد تومانی جهت آبرسانی به شهرک 
شهید سلیمانی زاج و داربست و چهارده میلیارد و 600 میلیون تومانی جهت اجرای 5طرح فرهنگی و آموزشی در بشاگرد خبرداد.

ضرورت تبیین ماهیت ضدبشری آمریکا 
در هفته حقوق بشر آمریکایی 
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با دستور رئیس جمهوری 
از طریق ویدئو کنفرانس ؛

طرح انتقال و صادرات 
اسیدسولفوریک افتتاح شد

با حکم رهبر انقلاب اسلامی ؛

محسنی اژه ای 
به عنوان رئیس 

قوه قضاییه منصوب شد

آغاز برداشت میگوی دوره اول 
در مزارع پرورش میگوی بندرعباس

2

نوبت اولفراخوان مناقصه عمومی  یک  مرحله ای

گانی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در // صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 
نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . موضوع مناقصه : عملیات تکمیلی آبرسانی از چاه 

تلمرا تا سایت بین راهی لرد خیر کوهی از مجتمع خرسین - دق فینو 
 مبلغ برآورد اولیه 13.993.740.874 ریال )سیزده میلیارد و نهصد و نود و سه میلیون و هفتصد و چهل هزار و هشتصد و هفتاد و چهار ریال (

  ) اعتبار پروژه فوق تواما از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی  تامین میگردد (
مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار : 669.687.044 ریال )ششصد و شصت و نه میلیون  و ششصد و هشتاد و هفت هزار و چهل و چهار ریال 
(.رتبه و رشته مورد نظر : دارای رتبه 5آب . مبلغ خرید اسناد : 5.000.000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه 
گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه . مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/04/12 ساعت 14 تاریخ 1400/04/19

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1400/05/02   
 زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10 مورخ 1400/05/05

محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه 
بازگشایی پیشنهادها آزاد است . امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )65( بازگشایی 
خواهد گردید . پیشنهاد دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir دریافت 
و با توجه به مندرجات اسناد مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند . سایر جزئیات 
 و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است . اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت های الف و ارزیابی کیفی آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها(   
تلفن 87-86-33350582 ســایت اینترنتی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانی . WWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات 
سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس تهران 27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .                                                                                        

مدیریت شعب استان هرمزگان

گروه خبــر // مدیــرکل امورمالیاتی 
هرمزگان گفت: 15 تیرماه، آخرین مهلت 
ارائه اظهارنامه مالیاتی و همچنین ارسال 
فرم تبصره ماده 100 قانون مالیات های 
مستقیم صاحبان مشاغل بابت عملکرد 
سال 1399 و همچنین آخرین مهلت ارائه 
افزوده فصل  بر ارزش  اظهارنامه مالیات 

بهار 1400 است.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکررضا 
مریــدی افزود: 15 تیرمــاه، آخرین مهلت 
ارائه اظهارنامه مالیاتی و همچنین ارسال فرم 
تبصره ماده 100 قانون مالیات های مستقیم 
صاحبان مشاغل بابت عملکرد سال 1399 
و همچنین آخرین مهلــت ارائه اظهارنامه 
مالیات بر ارزش افــزوده فصل بهار 1400 
است.مریدی اظهار داشت: برخورداری از هر 
نوع تسهیلات و معافیت های مالیاتی، منوط 
به ارائه الکترونیکــی اظهارنامه مالیاتی در 
موعد مقرر قانونی است؛ لذا فعالان اقتصادی 
به منظور بهره مندی از مشــوق های قانونی 
نرخ صفر و یا هرگونه تســهیلات دیگر باید 
اظهارنامه مالیاتی خود را تا روز ســه شنبه 

15 تیرماه سال جاری به صورت الکترونیکی 
از طریــق درگاه ملــی مالیــات به آدرس  
یا  و    WWW.INTAMEDIA.IR
سامانه عملیات الکترونیک مالیاتی به نشانی 
TAX.GOV.IR   ارسال و مالیات خود 
را پرداخت نمایند.وی عنوان داشت: مؤدیان 
مالیاتی در صورت عدم تســلیم اظهارنامه 
مالیاتی و یا عدم ارســال فــرم تبصره ماده 
100 قانون مالیات های مســتقیم در مهلت 
 مقرر، علاوه بر محرومیت از تســهیلات و 
معافیت های قانونی، مشمول جرایم مالیاتی 
خواهند شــد.مریدی همچنین یادآور شد: 
مطابق قانون، مؤدیان نظام مالیات بر ارزش 
افــزوده حداکثر 15 روز پــس از پایان هر 
فصل مهلت دارنــد اظهارنامه مالیاتی خود 

را ارائه کنند، لذا روز ســه شنبه 15 تیرماه 
1400 آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات 
بر ارزش افزوده دوره ســه ماهه اول )بهار( 
1400 خواهد بود.وی تصریح کرد: مؤدیان 
مالیاتی که اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده 
فصل بهار 1400 را تا پایان مهلت مقرر ارائه 
 نکنند، علاوه بر محرومیت از تســهیلات و 
معافیــت مالیاتی، مشــمول جرایم قانونی 

خواهند شد.
 مریدی خاطرنشــان کرد: مؤدیــان محترم 
می توانند از طریق درگاه ملی مالیات به آدرس  
WWW.INTAMEDIA.IR  قسمت 
مالیات بر ارزش افزوده، اطلاعات تکمیلی در 
این ارتباط را دریافت و نسبت به ارائه اظهارنامه 

و پرداخت مالیات متعلقه اقدام نمایند.

مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان خبرداد 

  15 تیرماه ؛ آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی صاحبان مشاغل و مالیات بر ارزش افزوده فصل بهار

شناسه آگهی : 1156975

 اجرای این طرح با همراهی فرمانداران و دهیاران باعث ایجاد اشتغال برای روستاییان می شود

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( استان خبرداد

3هزار هرمزگانی
 با اهلیت سنجی دارای شغل می شوند 

آبا بتن ساحل                    
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امکان تولید اقتصادی جلبک سارگاسوم
 در خلیج فارس وجود دارد

  گروه خبر //  عضو هیات علمی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و
 منابع طبیعی هرمزگان گفت: امکان تولید اقتصادی جلبک سارگاســوم در 
خلیــج فارس وجــود دارد.رضا ربیعی در تشــریح جلبک سارگاســوم 
 )SARGASSuM Sp( بیان داشــت: جلبک سارگاسوم از شاخه جلبکهای 
قهوه ای )phAEOphyTA( و از خانواده SARGASSAcEAE است که در آبهای 
گرم و شور دریایی رویش می یابد و دارای گونه های مختلفی در دنیا است. در 
فلور جلبکی خلیج فارس و دریای عمان حدود 30 گونه سارگاسوم شناسایی 
و گزارش شده است. ربیعی تشــریح کرد: جلبک سارگاسوم از گونه های 
مختلف تشکیل شده است که این گونه ها دارای ماده پلی ساکاریدی آلژینات 
 در ماتریس بین سلولی و دیواره سلولی هستند که این ترکیب باعث افزایش 
انعطاف پذیری جلبک ها، ممانعت از خشک شدن در جزر دریا و کمک به تبادل 
یونی با آب دریا می شود.وی خاطرنشان کرد: آلژین ها به صورت ترکیبات 
 اسید آلژینیک و نمک های آلژینات سدیم و آلژینات کلسیم از جلبک های 
قهوه ای قابل استخراج هستند. امروزه علاوه بر برداشت طبیعی، گونه های مختلفی 
 از جلبک قهوه ای سارگاسوم برای تولید و تامین آلژینات صنایع کشت داده 
می شوند.وی افزود: آلژین ها و نمک های آن با توجه به خواص امولسیون 
کننده و تغلیظ کننده، تثبیت کننده یا امولسیفایر دارای کاربرد گسترده در صنایع 
غذایی، نساجی، کاغذسازی، دارویی و بهداشتی هستند.محقق بخش منابع 
طبیعی مرکز اظهارداشت: با توجه به وجود گونه های مختلفی از گونه های 
آلژینوفیت در فلور جلبکی ســواحل خلیج فارس و دریای عمان و قابلیت 
کشت آنها در آب های دریایی منطقه، زمینه تولید مواد اولیه جلبکی و استخراج 
 آلژین ها در کشــور وجود دارد، ولی در حال حاضر نیاز صنایع کشــور به 
آلژین ها به صورت وارداتی تامین می شــود.به گــزارش مهر ؛ وی خاطر 
نشــان کرد: برای بهره برداری از این پتانسیل ضروری است علاوه بر کشت 
 و پرورش جلبک های آلژینوفیت، باید از لحاظ زیست محیطی و اکولوژیک 
رویشگاه های طبیعی این جلبک های آلژینوفیت به طور مستمر پایش شود.

آغاز برداشت میگوی دوره اول 
در مزارع پرورش میگوی بندرعباس

  گروه خبر // مدیر کل شــیلات هرمزگان از آغاز برداشــت میگوی 
پرورشی دوره اول در مزارع پرورش میگوی بندرعباس با حضور رئیس 
 سازمان جهاد کشاورزی استان، معاون آبزی پروری شیلات هرمزگان و
 بهره بردار یکی از مزارع خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرسول 
دریایی ضمن بازدید از روند آغاز برداشــت میگوی پرورشی دوره اول 
در مزارع پرورش میگوی بندرعباس گفت: خوشبختانه استان هرمزگان 
توانسته به جایگاه خوبی در زمینه شیلات  به ویژه پرورش میگو و پرورش 
ماهی در قفس دست یابد.وی با اشاره به اینکه دربندرعباس  تا کنون بالغ 
بر 550 هکتار سطح زیر کشت میگو رفته است گفت :پیش بینی می شود  
بالغ بر سه هزار تن میگوی پرورشی از این شهرستان برداشت شود.دریایی 
تصریح کرد : بالغ بر 170 میلیون قطعه بچه میگو در شهرستان بندرعباس 
تا کنون ذخیره ســازی شــده که همگی از گونه وانامی بوده اند.دریایی 
افزود: در جهت توسعه پرورش میگو و همچنین ارتقای تولید، ادارات کل 
 منابع طبیعی و آبخیز داری، امور اراضی، محیط زیست و … همانطور که 
تا کنون همکاری لازم را داشته اند نسبت به رفع موانع  مساعدت نمایند.
در این بازدید همچنین رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان نیز ابراز 
داشت:بخش کشاورزی و شیلات از بخشــهای مهم است که درتوسعه 
اقتصادی استان نقش دارد و خوشــبختانه اقدامات ارزنده ای در این دو 
حوزه صورت گرفته است.علی باقر زاده همایی با بیان اینکه  هرمزگان یکی 
از ظرفیت های بسیار عظیم پرورش میگو در کشور است گفت: هرمزگان 
با دارا بودن این ظرفیت ها و بررسی ها انجام شده در زمینه پرورش میگو 

در آینده به تولید 180 هزار تن و یک میلیارد دلار درآمدزایی می رسیم.

خبر

خبری

شنبه 12 تیر 1400
22 ذی القعده 1442
سال بیستم شماره 3640

    
سرمقاله

  یکــی از خانواده هایی که در مســکن مهر ســاکن بود و 
صاحبخانه ودیعه مسکنش را شــش برابر کرده بود و مجبور 
شــدند بیایند داخل محله ای و باز در محلات هم که ودیعه و 
اجاره افزایش یافته اســت، با وام بانکی و قرض توانستند یک 
خانــه را اجاره کنند که به گفته مادر خانواده، این خانه از خانه 
مســکن مهر وضعیت بدتری دارد و مثل اینکه از کاخ به خرابه 
و کوخ بیایم. وضعیت این خانه اصلا مناســب نیست واز روی 
اجبار مجبوریم در این خانه زندگی کنیم. کسی هم به فکر قشر 
محروم نیست. متاسفانه در سه سال اخیر میزان مشاهده چنین 
صحنه هایی افزایش چندبرابری یافته است و بدلیل اینکه دولت 
یازدهم و دوازدهم هیچ طرح مســکنی را برای خانه دار شدن 
 اقشــار متوســط و محروم جامعه اجرا نکرد و از آن طرف با 
انبوه سازان هم نتوانستند به توافق برسند و چندین میلیون خانه 
هم احتکار شدوقانون اخذ مالیات از خانه های خالی نیز اجرایی 
نشد و از طرفی دیگر میزان تفاضای مسکن روز به روز افزایش 
یافت و از طرفی دیگر گرانی های سرسام آور مصالح ساختمانی 
و... باعث حبابی شدن قیمت مسکن شد و رهن واجاره بها نیز 
 بصورت موشکی با سرعت افزایش یافت تا جایی که بسیاری از 
خانواده ها از خانه دار شدن ناامید شدند و به رهن واجاره پناه 
بردند و رهن واجاره نیز افزایش چند برابری یافت و بســیاری 
از مستاجران از مناطق مناسب تر به مناطق حاشیه ای رفتند و 
قیمت مســکن ورهن واجاره در این مناطق نیز افزایش یافت. 
این وضعیت باعث شد که بســیاری از مستاجران دیگر حتی 
توان رهن واجاره در محلات حاشــیه ای هم نداشــته واجاره 
پشــت بام، کانکس، زندگی در چادر و... مطرح شد وبرخی از 
زندگی ها هم با اختلافات شدید و بن بست و جدایی همسران 
وآوارگی فرزندان مواجه شــد. جوانان جرات ازدواج نداشته و 
زوجینی هم که عقد و یا نامزدی کرده بودند،برخی شان  شروع 
 زندگی مشترک شــان را به تاخیر انداختند و کسی به راحتی 
نمی تواند با غول مســکن وبی خانمانــی مقابله کند و مافیای 
مســکن، دلالان و... هر گونه که خواســتند با بازار مســکن 
بازی کردند. هیچ نظارتی بر این بازار وجود ندارد و بایســتی 
سازوکاری برای قیمت گذاری بر مسکن و رهن واجاره اندیشیده 
شــود تا قیمت ها دلبخواهی وبا بازی دلالان افزایش نیابد و 
حبابی نشود. حال که آیت ا... ابراهیم رئیسی وعده تامین سالانه 
یک میلیون واحد مســکن را مطرح کرده است، امیدها نسبت 
 به خانه دار شــدن در جامعه اندکی افزایش یافته اســت وامید 
می رود از اواسط مرداد که دولت سیزدهم سکان مدیریت کشور 
را بدســت بگیرد وکابینه ای انقلابی تشکیل شود، برنامه های 
تامین مســکن توسط این رئیس جمهور منتخب بیشتر تشریح 
 شود و مردم به صاحبخانه شــدن امیدوارتر شوند. بایستی به 
گونه ای برنامه ریزی شود که در این چهارسال مشکل مسکن 
تمام اقشار متوسط و محروم جامعه برطرف شود و همه سقفی 

  علی زارعیبالای سرشان داشته باشند.

رویای خانه دار شدن از کاخ به کوخ

همتی  فریدون  دکتــر   // خبر  گروه 
اســتاندار هرمزگان در دیدار با دکتر 
امور علمی،  پور اصغری معاون  حمید 
فرهنگی و اجتماعی ســازمان برنامه 
اعتبار تکمیل  تامین  بودجه کشور،  و 
پروژه بیمارســتان 531 تخت خوابی 

بندرعباس را پیگیری کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در ایــن دیــدار، تخصیص کامل 
اعتبار توازن منطقه ای اســتان هرمزگان 
به میــزان 180 میلیارد تومان و همچنین 
تخصیص تســهیلات مــاده 56 به میزان 
200 میلیارد تومان را در راستای تکمیل 
تخت خوابی   531 بیمارســتان  پــروژه 
بندرعباس، مورد پیگیــری و تاکید قرار 
داد.وی گفــت: برای تکمیل بیمارســتان 
531 تخت خوابــی بندرعباس، به عنوان 

یکی از بزرگتریــن پروژه های درمانی در 
کشــور پیگیر تامین 400 میلیارد تومان 
اعتبار هستیم.اســتاندار هرمزگان افزود: 
روند ســاخت این بیمارستان با یک کار 
جهادی و به صورت شبانه روزی در حال 
انجام اســت تا فاز نخست این بیمارستان 
در ســال جاری به بهره برداری برسد و به 
 سرعت تکمیل شود.دکتر همتی با اشاره به 
بخش های قابل افتتــاح در  فاز اول این 
پروژه، بیــان داشــت: در طبقه همکف 
 ســاختمان شــماره یــک، درمانــگاه، 
کلینیک هــا و بخش های تشــخیصی 
 ،ccu ،مثل تصویر برداری، آزمایشــگاه
تاسیسات موتورخانه، در طبقه اول بخش 
 MIcu، ،آمفی تئاتر،  اداری، آموزشــی
 cSIcu در طبقه دوم بخش های ، SIcu

pOST MIcu , و در طبقــه های ســوم 

تا ششــم بخش های بســتری کودکان و 
جراحی و در طبقه هفتم پاویون بیمارستان 
به بهره برداری می رســد.وی افزود: در 
طبقه همکف ساختمان شماره سه، بخش 
اورژانــس شــامل بســتری اورژانس و 
اتاقهــای عمل اورژانس، در طبقه اول 16 
اتــاق عمل و بخش هــای مربوطه و در 
طبقه دوم چهــار اتاق عمل جراحی قلب 
 و آنژیوگرافــی و فضاهای مربوطه افتتاح 
می شود.اســتاندار هرمــزگان گفت: در 
مجموع فاز اول، 300 تخت بیمارســتانی 
 افتتــاح و بــه فضاهای موجــود اضافه 
مــی شــود.همتی تصریح کــرد: علاوه 
بــر ایــن، پروژه هــای درمانــی بزرگ 
نفت ستاره  بیمارســتان   دیگری همچون 
خلیج فارس، بیمارســتان جدید کودکان، 
بیمارســتان نیروی دریایی، بیمارســتان 

رازی و بیمارستان جدید شهرستان میناب 
نیز در هرمــزگان در حال احداث و تکمیل 
اســت.وی با بیان اینکه این پروژه بر اساس 
پیش بینی انجام شده حداقل باید طی مدت 
زمان پنج ســال به بهره برداری می رسید، 
 ادامه داد: ایــن مگاپروژه بیمارســتانی با 

 پیگیری های انجام شده طی مدت زمان دو سال به 
بهره برداری می رسد.دکتر همتی گفت: تاکنون 
در دولت های یازدهم و دوازدهم، حدود 900 
پروژه بهداشتی و درمانی با اعتباری بالغ بر 
هفت هزار و 500 میلیارد ریال در هرمزگان 

به بهره برداری رسیده است.

در دیدار استاندار هرمزگان با معاون سازمان برنامه و بودجه کشور انجام شد؛

پیگیری تامین اعتبار تکمیل بزرگ ترین پروژه درمانی در هرمزگان

گروه خبر // فرمانده سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان 
تبیین ماهیت ضدبشری آمریکا در هفته بازخوانی و 

افشای حقوق بشر آمریکایی را ضروری دانست. 
 سردار اباذر ســالاری، فرمانده این نهاد، اظهار کرد: 
اکنون که در هفته بازخوانی و افشــای حقوق بشــر 

آمریکایــی قرار داریــم، باید از ایــن فرصت برای 
روشــنگری و بصیرت افزایی در میان مردم اســتفاده 
کنیم. این هفته فرصتی مناســب برای تبیین ماهیت 
ضدبشــری و جنایت کارانه آمریکا و چهره خبیث آن 
برای قشرهای مختلف ملت ایران به ویژه نسل نوجوان 

و جوان خواهد بود.
  وی افزود: ازجملــه جنایاتی که امریکا علیه ایران 
انجام داده، حمله ناوگان امریکا به هواپیمای مسافربری 
ایران در 12 تیر 1367 بوده اســت. ادعای دروغین 

دفاع از حقوق بشر، دروغ ترین ادعای آمریکاست و 
پرونده بسیار ســیاهی از عناوین غارتگری و کشتار 
و فســاد آنان در خاک کشورشــان و سایر کشورها 
وجود دارد. شــهادت سردار دل ها سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی نیز از دیگر جنایات آشکار آمریکایی ها 
در منطقه بود.فرمانده ســپاه امام سجاد)ع( هرمزگان 
تصریح کرد: حقوق بشر آمریکایی حتی دامن گیر مردم 
این کشور شده و رفتار های نژادپرستانه آمریکایی ها با 
کشتن سیاه پوستان در خاک این کشور، انزجار افکار 

عمومی را در جهان به دنبال داشته است.
  به گزارش ایکنا ؛ســالاری با اشاره به اینکه نقض 
حقوق بشر یکی از راهبردهای سیاست خارجه امریکا 
است، یادآور شد: آمریکا که ادعای حمایت از حقوق 
بشر دارد نه تنها علیه مردم دیگر کشورها فعالیت های 
ضد حقوق بشری انجام می دهد، بلکه نسبت به مردم 
خود نیز همین سیاست را دارد. درواقع می توان گفت 
اولین قربانیان حقوق بشــر آمریکایی، مردم امریکا 

هستند.

فرمانده سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان تاکید کرد

ضرورت تبیین ماهیت ضدبشری آمریکا در هفته حقوق بشر آمریکایی 

گروه خبــر // صبا فولا خلیج فارس با 
 ، تولید  درخشان جهش  نشان  کسب 
بازنشستگی  صندوق  در  برتر  شرکت 

معرفی شد .
  بــه گزارش خبرنگار دریــا  ، مدیران و 
 شــرکت هــای برتر »جهــش تولید« و 
»بهره وری«  طی مراســمی در همایش 
تجلیل از عملکــرد بنگاههای اقتصادی 

برتر )جهش تولید و بهره وری( با حضور 
محمد شــریعتمداری وزیر تعــاون، کار 
و رفــاه اجتماعی معرفی شــدند.در این 
مراسم محمد شــریعتمداری وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی با تقدیر از ســعید 
 بزرگــی مدیرعامل شــرکت صبا فولاد 
خلیج فارس، »نشان درخشان جهش تولید« 
در بین بنگاه های برتر صندوق بازنشستگی 

 را به این شــرکت اهدا نمود.خاطر نشان 
می گردد، شرکت صبا فولاد خلیج فارس از 
خرداد ماه سال 99 شاهد تغییر و تحولات 
اساسی بوده و در سال گذشته بیش از ده 
رکورد در حوزه تولید و سودآوری داشته 
است و در سال 1400 نیز این شرکت در 
فرورین ماه با ثبت هفت رکورد توانســت 
یک فروردین طلایــی را در تاریخ خود 

به ثبت رســاند. بنا بر ایــن گزارش ، در 
اردیبهشت ماه سال جاری نیز شرکت صبا 

فولاد خلیج فارس رکــورد جدید تولید 
ماهیانه را مجددا به ثبت رسانید.

صبا فولاد خلیج فارس 
به عنوان شرکت برتر وزارت کار معرفی شد

پشت پرده سیاست 

  
حجت الاسلام بهرامی اضافه کرد: اقدامات سازمان قضایی نیروهای مسلح در راستایی 
اســت که اولا نیروهای مسلح را از جرم دور کند و ثانیا شرایط بازاجتماعی شدن را 
فراهــم کند تا بتوانند مجدد در بدنه نیروهای نظامی و انتظامی خدمت کنند.وی گفت: 
هدف این است که کسی به خود اجازه تخلف ندهد و اقتدار نیروهای مسلح حفظ شود 
و اگر کسی جرمی مرتکب شد به جرم او رسیدگی شود و او را به کار خود بازگرداند.
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح تاکید کرد: مهم تر از همه این وظایف ، پیشگیری 
و جلوگیری از ارتکاب جرم اهمیت بالاتری دارد که ســازمان در این حوزه پیشقدم 
بوده است.وی یادآور شد: طی 20 سال چهار برنامه پنج ساله را اجرا کردیم که شورای 
عالی پیشگیری از وقوع جرم در ستاد کل نیروهای مسلح هم تشکیل شد و بخش های 
مختلف نظامی و انتظامی اقدامات گســترده ای را در راستای پیشگیری انجام داده اند.
حجت الاسلام بهرامی اظهار کرد: در سال گذشته با وجود همه مشکلات و تنگناهای 

موجود اقتصادی، در میان نیروهای مسلح 10 درصد کاهش جرم داشتیم./ایرنا
واکنش ها به گلایه های همتی

محمود صادقی توییتی کنایه آمیز خطاب به همتی نوشت و صوفی نیز پیروزی احتمالی 
همتــی رابرای اصلاح طلبان تهدید خواند.همیــن دو روز قبل بود که عبدالناصر همتی 
کاندیدای انتخابات 1400 ســفره دلش را گشــود و در جمع اعضای ستادش از بعضی 
 جریانات و چهره های اصلاح طلب انتقاد کرد. او دربخشــی از گفته های خود به طور 
غیر مستقیم از رئیس دولت اصلاحات گلایه کرده و گفته بود:» این که فقط اطلاعیه بدهند 
و غیر مستقیم حرف بزنند، طوری که یک نفر شاید فکر کند از همتی حمایت کرده باشند، 
کاری نداشت و همه می توانستند چنین اطلاعیه ای بدهند. من خودم گله مند نیستم، درحالی 
که من تنها به صحنه آمده بودم، متاسفانه امروز و فردا کردند و چانه زدند که ببینیم فردا ،پس 
فردا چه می شود که درنهایت هم اتفاقی نیفتاد.« این اظهارات همتی اما بی پاسخ نماند و 
در ابتدا محمود صادقی فعال سیاسی اصلاح طلب در صفحه توییتر خود خطاب به همتی 
نوشت:» جناب آقای همتی! لطفاً طوری اظهارنظر نفرمایید که کسانی هم که از شما حمایت 
کردند پشیمان شوند؛ کسی که مستقل و بدون هماهنگی  تشکیلاتی قبلی نامزد می شود 
نباید طلبکار حمایت تشکیلاتی باشد.« و ی اتهامی هم به همتی زده و از عبارت شائبه 
همدستی وی در آن چه مهندسی انتخابات خوانده سخن به میان  آورده است.  واکنش ها 
به همین جا ختم نشد و علی صوفی وزیر دولت اصلاحات در مصاحبه خود با خبرآنلاین 
از اساس موضوع رای آوری همتی را زیر سوال برد و  رأی آوردن این نامزد انتخاباتی  را 
تهدیدی برای جریان اصلاحات دانست و تاکید کرد که همتی یک هندوانه دربسته بود و 
اصلاح طلبان نمی توانستند پشت سر او بایستند.اما نکته جالب گفت و گوی اخیر صوفی 
نه موضوع کاندیداتوری همتی و نه آنالیز عملکرد اصلاحات در انتخابات بود؛ »  از بین 
رفتن اعتماد عمومی مردم به اردوگاه  اصلاح طلبان« شاید مهم ترین بخش سخنان اخیر 
صوفی  بود. این فعال سیاسی اصلاح طلب  در این باره حتی تاکید می کند که تکرار کردن 
ســید محمد خاتمی نیز دردی از اصلاح طلبان دوا نکرده و این جریان نیاز به بازسازی 
دارد:» اصلاح طلبان اکنون در وضعیتی هستند که نه دستی در قدرت دارند و نه اعتباری نزد 
مردم برای آن ها باقی مانده است. اما دوری اصلاح طلبان از قدرت فرصتی برای بازسازی 
درونی جریان اصلاحات است. اصلاح طلبان سرمایه اجتماعی شان یعنی مردم را از دست 
داده اند و حتی تکرارهای خاتمی و دیگر چهره های شــاخص جریان اصلاح طلب هم 

نتوانسته اندکی از اعتماد  مردم به جریان های سیاسی را برگرداند.« 

واشنگتن پست : مذاکرات وین پیچیده شد 
حدود 10روز از پایان دور ششــم مذاکرات وین می گذرد و هنوز خبری از برگزاری دور 
جدید نیســت . سید عباس عراقچی و تیم مذاکره کننده اش هم در تهران به سر می برند و 
بیشتر مشغول بحث و جلسه با کمیته تطبیق هستند . کمیته تطبیق توافق وین با مصوبه مجلس 
شــورای اسلامی ، حالا علاوه بر علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی ، نمایندگان 
دولت)عراقچی و صالحی( و نمایندگان مجلس ) مصری ، ذوالنوری و جلالی زاده ( ، دو عضو 
جدید به نمایندگی از رئیس جمهور منتخب را نیز در میان خود می بیند. علی باقری معاون 
سعید جلیلی زمانی که دبیر شورای عالی امنیت ملی بود و  حسین تاش معاون علی لاریجانی 
زمانی که او نیز دبیر شــورای عالی امنیت ملی بود، به این گروه اضافه شدند تا مباحث با 
هماهنگی و اتفاق کامل بخش های مختلف نظام پیش برود . مباحثی که به نظر می رسد بیش 
از هر زمان دیگری پیچیده شده و درصدهای انتهایی حل موضوع که اتفاقا سخت ترین و 
حساس ترین ها از 100درصد هستند، کار را گره زده اند. از سوی مقابل هم به نظر می رسد 
اشتیاق چندانی وجود ندارد و شاید آن ها هم منتظرند تا رئیسی در پاستور بنشیند و تیم جدید 
دیپلماتیک ایرانی طرف حساب شان شوند، آن هم در بزنگاهی که دیگر چیزی برای مذاکره 
نمانده و به گفته همگان تنها نیاز به تصمیم سیاسی به ویژه از سوی آمریکاست. در روزی 
که مقامات ایرانی بیشتر ترجیح دادند اظهارنظری در خصوص برجام و آینده مذاکرات وین 
نداشته باشند ، دیپلمات های 4+1 و آمریکا و حتی دبیرکل سازمان ملل حرف هایی برای 
گفتن داشتند .در این بین،»آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل از دولت آمریکا خواست 
همه تحریم ها علیه ایران را طبق برجام بردارد یا معافیت دهد.  این در حالی است که »هایکو 
ماس« وزیر خارجه آلمان در نشست خبری مشترک با وزیر خارجه دولت مستعفی یمن که 
به برلین سفر کرده، درباره مذاکرات احیای توافق هسته ای ایران و همچنین احتمال مطرح شدن 
فعالیت های منطقه ای تهران در این مذاکرات، اظهار کرد: »مذاکرات وین در مرحله ظریف و 
حساسی قرار دارد و منتظر تصمیم رئیس جمهور منتخب ایران در باره توافق است.«همچنین 
روزنامه آمریکایی واشنگتن پست در تحلیلی در باره مذاکرات وین و احیای برجام نوشت : 
ایران در مذاکرات وین، خواستار لغو صد ها تحریمی است که اقتصاد آن را با چالش رو به رو 
کرده اند. در نقطه مقابل، آمریکا می خواهد ایران بار دیگر کاملا خود را در چارچوب تعهدات 
برجامی قرار دهد و زمینه را برای انجام مذاکرات در حوزه  نفوذ منطقه ای  و موشــک های 
بالستیک فراهم سازد. هر چه سطحِ سخت گیری ها در چارچوب مذاکرات  تشدید شود، روند 
احیای برجام، پیچیده تر خواهد شد و همه این ها در حالی است که روحانی در جلسه هیئت 
دولت با بیان این که دولت جدید آمریکا در تبلیغات انتخاباتی خود بارها اقدامات ترامپ در 
خروج از برجام را اشتباه دانسته و بر بی فایده بودن تحریم ها علیه ایران اذعان کرده بود اما 
جنایت و تروریسم اقتصادی ترامپ علیه ایران همچنان ادامه دارد، افزود: اگر بایدن در اجرای 

برجام ذره ای تسامح کند به رای مردم آمریکا خیانت کرده است.
فراهم شدن امکان مطالعه پرونده حادثه هواپیمای اوکراینی برای وکلا و طرفین 

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور گفت: امکان مطالعه و ملاحظه پرونده حادثه هواپیمای 
اوکراینی برای وکلا و اطرافیان این پرونده فراهم شده است.حجت الاسلام شکرا... بهرامی اظهار 
کرد: روند دادگاه پرونده هواپیمای اوکراینی که برای 10 نفر کیفرخواست صادر شده در جریان 
اســت و به زودی رسیدگی به آن در دادگاه انجام می شود.وی در بخش دیگری از سخنان خود 
افزود: نیروهای مسلح برای جامعه تولید امنیت می کنند و باید از مصونیت خاصی برخوردار باشند 
بنابراین در قانون اساسی یک مرجع اختصاصی به جرایم معدود نیروهای مسلح رسیدگی می کند.

تازه های مطبوعات

فرهیختگان- این روزنامه در گزارشــی با تیتر »زخم کاری« نوشت : »تحقیقات 
میدانی »فرهیختگان« از بازار معاملات مسکن نشان می دهد طبق روال سال های 
گذشته که از ابتدای تابســتان فصل اوج جابه جایی ها در بازار اجاره منازل آغاز 
می شــد، از هم اکنون و همزمان با آغاز تابســتان، بازار مسکن وارد »فصل اصلی 
نقل وانتقالات اجاره نشین ها« شده و رصد ها نشان می دهد که اجاره بها هم به پیروی 

از شرایط موجود روند صعودی به خود گرفته است.«
 وطن امروز - این روزنامه در گزارشــی با تیتر »اصلا ح طلبان«، دیدار و استقبال 
ظریف از هیئت سیاسی طالبان را که چند ماه قبل به تهران آمده بودند  تیتر یک کرد 
و نوشت: »با منطق کسانی که مخالفت جبهه انقلاب با مداخله نظامی در افغانستان 
را مساوی با حمایت از طالبان می دانند، دیدار بی سابقه ظریف با هیئت طالبان در 

تهران سند همکاری اصلاح طلبان با طالبان است.«
 اعتماد - این روزنامه در گزارشی به برخی از خصوصیات منحصربه فرد آیت ا... 
رئیسی پرداخت و نوشت : » او را شاید بتوان رئیس جمهوری خواند که به طور کامل 
معتمد، خواست و مطلوب نظام است و علاوه بر آن که پیش از این در آستان قدس 
رضوی و ریاست قوه قضاییه توانسته نگاه های مردمی را به خود جلب کند، نمره 

بالایی را از سوی نظام و مقام معظم رهبری نیز متوجه عملکرد خود کرده است.«
انگیزه ها و آسیب های مختلف عدالت خواهی به روایت رئیس مجلس

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: مبارزه با فساد، مطالبه مردم، رهبر معظم 
انقلاب و وظیفه شــرعی همه ماست و باید در مجلس بستر های مبارزه با فساد را 
فراهم کنیم. محمدباقر قالیباف در نشست هیئت رئیسه فراکسیون شهید دیالمه، با بیان 
این که باید دربرابر موضوعات به صورت شفاف و روشن موضع بگیریم افزود: اگر 
موضع روشنی نداشته باشیم انگیزه خود را برای مقابله با فساد از دست می دهیم.
رئیس مجلس افزود: مدعی العموم باید به مبارزه با فساد به صورت واضح و روشن 
ورود و فساد هایی را که در رابطه با مسئولان مطرح می شود، پیگیری کند.قالیباف 
به انگیزه ها و آســیب های مختلف عدالت خواهی اشاره کرد و گفت: عمده عدالت 
خواهی ها واقعی و از سر دلسوزی و اعتقاد است، اما معدود افرادی هم هستند که 
با نفوذ و در حالی که هیچ اعتقادی به انقلاب و حتی رفتار های دینی ندارند، ادعای 
عدالت خواهی می کنند با این که خود منبع فســاد هستند و از این راه کسب درآمد 
هنگفت دارند. وی افزود: بین مبارزه با فساد و مفسد فرق است و یکی از راه های 
آن این اســت که در مبارزه با فســاد، نهاد را جایگزین انسان کنیم، قوه قضاییه با 
مفسد برخورد می کند، ولی مجلس باید با ریشه های فساد مبارزه کند.رئیس مجلس 
شورای اسلامی همچنین شفافیت آرا را  یکی از راهکار های مبارزه با فساد دانست 
و تصریح کرد: موضوعی مانند مدیریت تعارض منافع حتی از شفافیت مهم تر است.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه این نشست، به نام گذاری این فراکسیون به 
نام شهید دیالمه اشاره کرد و گفت: این شهید ویژگی های منحصر به فردی داشت و 
ابتدای انقلاب در اوج جوانی با شهامت بسیار زیاد، شبیه آتش به اختیاری که بعد ها 
مقام معظم رهبری مورد تأکید قرار دادند به درســتی استفاده می کرد. او یک جوان 
مومن و انقلابی و مخلص بود و با فساد، انحراف و نفوذ مبارزه می کرد و بر مباحث 

تسلط داشت./خانه ملت

گروه خبر // با حضور رئیس کل دادگســتری هرمزگان ، آیین کلنگ زنی و آغاز عملیات 
اجرایی احداث مجتمع مسکونی کارکنان دادگستری بندرعباس برگزار شد.

  به گزارش خبرنگار دریا , به مناســبت هفته قوه قضائیه ؛ آیین کلنگ زنی و آغاز عملیات 
اجرایی احداث مجتمع مسکونی کارکنان دادگستری بندرعباس با حضور علی صالحی رئیس 
کل دادگســتری استان هرمزگان و جمعی از مســئولان قضایی استان برگزار شد.رئیس کل 
دادگســتری استان هرمزگان در جریان این مراسم تأکید کرد: دادگستری کل استان هرمزگان 
در تلاش است، در کنار ارائه خدمات مطلوب قضایی به مراجعین با تأمین مسکن و امکانات 
مناســب رفاهی و بهره برداری از طرح های ساختمانی و پروژه های عمرانی در اقصی نقاط 
اســتان ، محیط مناســبی را برای کارکنان این مجموعه و خانواده هایشان فراهم سازد.علی 
صالحی در ادامه افزود: مجتمع مسکونی کارکنان دادگستری بندرعباس در مدت 15 ماه و در 

زمینی به مساحت 500 متر مربع در 6 طبقه ساخته خواهد شد.

آغاز عملیات اجرایی احداث مجتمع مسکونی 
کارکنان دادگستری بندرعباس

گروه خبر // رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان گفــت: 135 فقره جواز 
نخست  در ســه ماهه  تاســیس صنعتی 
سالجاری صادر شد که از رشد ۲درصدی در 

همسنجی با سال قبل برخوردار است. 
  خلیل قاسمی با اعلام این خبر به رسانه ها افزود: 
برای این جوازهای صنعتی11 هزار و 103 میلیارد 
ریال سرمایه گذاری شده است.وی بیان داشت: 
در صورت تحقق این میزان سرمایه گذاری برای 
یک هزار و 735 نفر اشتغال پیش بینی شده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
اظهارداشت: در راســتای حمایت از طرح های 
صنعتی در استان اقدام های متعددی صورت گرفته 

که مهم ترین آن ها ارائه تسهیلات برنامه تولید و 
اشــتغال موضوع بند الف تبصــره 18 از طریق 
ســامانه بهین یاب برای رونق گرفتن و تقویت 
بنگاه های اقتصادی بویــژه تکمیل طرح های 
صنعتی نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بالای 60 
درصد در استان  درحال انجام می باشد.به گزارش 
ایرنا ؛ قاسمی گفت: همچنین متقاضیان می توانند 
 WWW.bEhINyAb.IR برای ثبت نام به آدرس
مراجعه نمایند که پس از بررسی در کارگروه رونق 
تولید از سوی این سازمان تصمیم گیری و مصوب 
 خواهد شد و براساس دستورالعمل ابلاغی نرخ 
سود تســهیلات بین 12 تا 14 درصد از طریق 

بانک های عامل استان پرداخت خواهد شد.

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان:
135 فقره جواز تاسیس صنعتی در هرمزگان 

صادر شد 
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مفقودی 

آدم عاقل که حتمن صرفه جویی می کند
ما بگوید در تو و من صرفه جویی می کند

صرفه جویی مطلقا مصرف نکردن نیست لیک
مرد بی پول عزب زن صرفه جویی می کند

گوشی اش را پاک از عکس و مکس و چیز و میز
در خیالش نیز گاهی صرفه جویی می کند

چون که ناز و عشوه بیش از حد شده در سطح شهر
ناز خر هم در خریدن صرفه جویی می کند

کشت خود را همسری زیرا که دید این روزها
قلب شوهر در تپیدن صرفه جویی می کند

بعد مرگش هم مرد خواهر زنش را عقد کرد
در دو مادر زن چشیدن صرفه جویی می کند

کش نمی آید اگر خیلی پنیر پیتزا
شک ندارم در کشیدن صرفه جویی می کند
پسته در داخل اگر کتر بخندد عیب نیست
خارج از کشور شنیدن صرفه جویی می کند
وام را با سود بالا می دهد یک بانک خوب
در سپرده همه دیدن صرفه جویی می کند

خانه می سازد هلو مانند جنس نرم تن
وقت تیرآهن خریدن صرفه جویی می کند

آسمان هم قطره قطره آب دستش می چکد
چون خدا در آفریدن صرفه جویی می کند

نور می بارد به قبر مردگان صرفه جو
مرده در این نور قطعن صرفه جویی می کند

آسمان بار کجش می افتد و طیاره هم
در پریدن در رسیدن صرفه جویی می کند

اسم و تنوینی که در این شعر مصرف شد ببخش
شعر بعدی مطمئنن صرفه جویی می کند

  سعیده موسوی زاده

طنز
حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار 
خوزستان گفت: در شرایط جنگ اقتصادی و 

شیوع کرونا، قاطبه مردم متحمل مشکلات 
و سختی های فراوانی شــدند و ما نباید با 
سوءتدبیر و سهل انگاری بر مشکلات مردم 
افزوده و یا با سخت گیری، در زمینه کسب و 

کار مردم ایجاد مانع کنیم.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریا ؛ قاســم 

سلیمانی دشتکی در نشست کمیسیون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز استان ضمن انتقاد شدید 
از هدررفت برخی اجناس فاسدشــدنی در 
انبارها به دلیل بروکراسی های غیرضروری و 
یا تعلل مدیران اظهار کرد: قابل قبول نیست 
اجناس و کالاهای مورد نیــاز مردم در این 

شرایط سخت اقتصادی در مدت طولانی دپو 
شود و یا در انبارها از بین برود؛ در شرایطی 
که برخی نیازمندان در تامین مایحتاج روزانه 

خود ناتوان هستند.
   وی افــزود: اجنــاس و کالاهای موجود 
در انبارهــا باید در اســرع وقت و با حذف 

مردم  اختیار  در  غیرضروری  بروکراسی های 
قرار داده شوند.اســتاندار خوزستان با تاکید 
بر تعیین تکلیف ســریع اجناس و کالاهای 
دپو شده در انبارها جهت تنظیم بازار و کمک 
به اقشــار آسیب دیده گفت: در شرایط جنگ 
اقتصادی و شیوع کرونا، قاطبه مردم متحمل 

مشکلات و ســختی های فراوانی شدند و ما 
نباید با سوءتدبیر و سهل انگاری بر مشکلات 
مردم افزوده و یا با ســخت گیری، در زمینه 

کسب و کار مردم ایجاد مانع کنیم.
  سلیمانی دشتکی افزود: شایسته نیست در این 
شــرایط سختی که به دلیل جنگ اقتصادی و 
شــیوع کرونا بر زندگی مردم حکمفرما شده 
اســت، در کســب و کار مردم مانع تراشی و 
سخت گیری شود و باید تا جای امکان، تسامح 
لحاظ شود و جایی که امکان پذیر است قوانین 

و آیین نامه ها به نفع مردم تفسیر شود.

استاندار خوزستان تاکید کرد

لزوم تعیین تکلیف سریع کالاهای دپوشده در انبارها

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
اســتاندار کرمان خطاب بــه مدیران 
 گفت: در کاهش فقر از چهره اســتان 
برنامه های عملیاتی داشــته باشــید 
و بدانیــد که در تامیــن منابع اجرای 
این برنامه خیلی در اســتان با مشکل 
مواجه نخواهیم شــد و دستور کار ما 
توانمندســازی و ایجاد اشتغال خانگی 

است نه دادن کمک های بلاعوض.
   به گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ علی 
زینی وند در چهارمین جلســه ســتاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی اســتان کرمان 
گفت: مسئولین مربوطه به صورت شفاف 
مشــکلات پروژه های اقتصاد مقاومتی 
 را ظرف دو هفته به ســازمان مدیریت و 
 برنامــه ریــزی اســتان ارائــه دهند.
اگــر  باوجــود مصوبــه  افــزود:   وی 
دســتگاه ها پیگیری نمردند، بایســتی 
دبیرخانه ســتاد اقتصادمقاومتی نام آنها 
را مطرح و اعلام کنــد و بدانید با پنهان 
کاری بــه اهــداف و چشــم اندازهای 
 پیش بینی شــده دســت پیدا نمی کنید.
زینی وند درباره پاس کاری دســتگاه و 
بانک ها درخصوص علت عدم دریافت 
تولیدکنندگان  و  کارآفرینان  تســهیلات 

بیان کرد: مقرر شد دستگاه های اجرایی 
با شــورای هماهنگی بانک ها کمیته ای 
تشــکیل دهند و پرونــده هایی که برای 
 دریافت تســهیلات به بانــک ها معرفی 
شــده اند، آنالیــز کننــد و پرونده های 
که مشــکل ندارنــد در اولویت دریافت 

تسهیلات قرار گیرند.
  اســتاندار کرمان تصریح کرد: باید سهم 
شرکت های دانش بنیان در اقتصاد استان 
مشخص شــود و سعی کنید قبل از پایان 
این دولت پارک علم و فناوری اســتان 
کرمان تعیین تکلیف شود.وی اضافه کرد: 
متاسفانه باتوجه به ظرفیت های استان، این 
دیار رتبه 17 کشور در حوزه پارک علم و 
فناوری دارد و این درحالی است که باید 
حداقل رتبه پنجم را می داشت.زینی وند 
افــزود: کارها در حوزه دانش بنیان پیش 
نمی رود و در اســتان کارهــا نیمه تمام 
رها شــده و بعضا دستخوش رقابت های 

غیرتخصصی شده است.
  وی با پیشــنهاد اینکه از اتاق بازرگانی 
به عنوان اتاق فکر اســتفاده کنید زیرا در 
اتاق بازرگانی کارهای فنی خوبی انجام 
شده اســت، بیان کرد: اتاق بازرگانی در 
حوزه کســب و کار و شناســایی قوانین 

زائد کارهای بســیار خوبــی انجام داده. 
همچنین در بحث پنجره سرمایه گذاری 
و بهبود فضای کســب و کار فعالیت های 
خوبی صورت گرفته است.استاندار کرمان 
با بیان اینکه مدیران نباید اصلا خودشان را 
گرفتار جلســات دست و پا گیر کنند، در 
ادامه به تبیین فضای کســب و کار استان 
پرداخــت و اظهار کرد: رتبه 30 کســب 
 و کار اســتان پیامی که به ســرمایه گذار 
می دهد این است که از دیار کریمان فرار 
کنید و این رتبه به لحاظ القای روانی استان 
را نابود می کند. وی با انتقاد از اینکه سهم 
اشتغال در بخش خدمات کم است، بیان 
کرد: توسعه متوازن رویکرد استان است و 
در این راستا از شرکت های بزرگ استان 
کرمان خواستیم هلدینگ تخصصی به طور 
مثال هلینگ گردشــگری تشکیل دهند 
کنند.زینی وند با اشاره به مطالعات انجام 
شده در زمینه کاهش فقر در استان عنوان 
کرد: در طرح کاهش فقر کارهای خوبی 
انجام شده و بخشــی از کارها که در این 
مطالعه آمده، دستگاه های حمایتی دارند 
انجام می دهنــد لذا با یکدیگر هماهنگ 

باشید تا به اهدافتان بهتر دست پیدا کنید.
  وی افزود: در کاهش فقر از چهره استان 

برنامه های عملیاتی داشته باشید و بدانید 
که در تامین منابع اجرای این برنامه خیلی 
در استان با مشکل مواجه نخواهیم شد و 
دستور کار ما توانمندسازی و ایجاد اشتغال 
خانگی است نه دادن کمک های بلاعوض.  
استاندار کرمان با بیان این مطلب که 646 
پروژه اقتصاد مقاومتی می توانند استان را 
تکان دهند، تصریح کرد: با توجه به پایش 
فضای کسب و کار به این نتیجه رسیدیم 
که تقریبا بخش عمده ای از پروژه های ما 
با مشکل آب مواجه هستند. وی خطاب 
به سرمایه گذاران گفت: در استان کرمان 
جلوی سرمایه گذار مین نمی کارند بلکه 
بیشترین حمایت از سرمایه گذار در استان 

کرمان صورت می گیرد.

استاندار کرمان عنوان کرد

فقرزدایی با توانمندسازی  افراد صورت می گیرد نه کمک های بلاعوض
علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها //

صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان یزد در 
سه ماهه نخست سال 1400 بیش از پنج میلیارد 
تومان وام قرض الحســنه درزمینه کارگشایی، 
دانشجویی  شــهریه  و  مســکن  خودکفایی، 
بــه مددجویان تحت حمایــت کمیته امداد و 

نیازمندان غیر تحت حمایت اعطا کرد.
به گــزارش خبرنگاردریا ؛ رضــا زارع بیدکی 
مدیر شــعب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت 
اســتان یزد با بیان این که با گردش وجه سپرده 
گزارش شده از سوی نیکوکاران در این صندوق 
امکان پرداخت تســهیلات قرض الحســنه برای 
مددجویان و اقشار آســیب پذیر بدون دریافت 
ســود بانکی فراهم می شــود، گفــت: صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت استان یزد در سه ماهه 
نخست ســال 1400 بیش از پنج میلیارد تومان 
وام قرض الحسنه درزمینه کارگشایی، خودکفایی، 
مســکن و شهریه دانشجویی به مددجویان تحت 
حمایت کمیته امداد و نیازمندان غیر تحت حمایت 

اعطا کرد.
  وی بــا اشــاره به اینکه 53 هــزار نفر در این 
صندوق سپرده گذاری و افتتاح حساب کرده اند، 
افــزود: این صندوق طی ایــن مدت 546 مورد 
تســهیلات قرض الحســنه به مددجویان تحت 
حمایــت کمیته امــداد و نیازمنــدان غیر تحت 

حمایت پرداخت کرده است.مدیر شعب صندوق 
 قرض الحســنه امــداد ولایت اســتان تصریح
  کرد: تســهیلات پرداختی بــه نیازمندان برای

 ایجاد اشــتغال، امور درمانی، ازدواج، تحصیلی، 
بدهی و تعمیر، ساخت و ودیعه مسکن پرداخت 

می شود.
  وی ادامه داد: 429 مــورد از وام پرداختی در 
ســه ماهه نخست امســال در قالب کارگشایی و 
حمایتی، 48 مورد اشــتغال، 49 مــورد تعمیر 
و ســاخت مســکن و 20 مورد ودیعه مسکن 
بوده اســت.زارع بیدکی یادآور شد: شعبه اصلی 
صندوق قرض الحســنه امداد ولایت استان یزد 
در میدان مهدیه، ابتدای بلوار شــهید منتظر قائم 
قرار دارد و علاقه مندان برای کســب اطلاعات 
بیشــتر و دریافت نرم افزارهای کاربردی همانند 
همراه بانک، اینترنت بانک و تلفن بانک می توانند 
به ســایت اینترنتــی WWW.SqEV.IR مراجعه 
کنند، شــماره تلفن هــای 4  - 36280212 و 
36280350 نیز برای کســب اطلاعات بیشتر و 
ارتباط با این صندوق در نظر گرفته شــده است.

صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان یزد در 
سال گذشته 4476 مورد تسهیلات قرض الحسنه 
به مبلغ 39 میلیارد تومــان به مددجویان تحت 
حمایت کمیته امداد و نیازمندان غیر تحت حمایت 

پرداخت کرد.

 اعطای 5 میلیارد وام قرض الحسنه 
به نیازمندان یزدی

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // رئیس ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان کرمان با انتقاد از عملکرد برخی از معین های 
اقتصادی اظهار کرد: متاسفانه باوجود پیگیری های صورت گرفته 
بنیاد مستضعفان، شرکت گل گهر، جهان فولاد، جهادنصر و مس 
سرچشمه برنامه های خود را به عنوان معین اقتصادی برای سال 

1400 ارائه نداده اند که باید تعیین تکلیف شوند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ جعفر رودری در چهارمین جلســه ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی اســتان کرمان گفت: برای ســال 1400 

رشــد چهار درصدی اقتصاد استان را پیش بینی می کنیم و دستیابی به 
این رشــد اشــتغال 45 هزار نفر در پی خواهد داشت.وی از تصویب 
و نهایی شــدن 646 پروژه اقتصاد مقاومتی در سال جاری در استان 
خبر داد و بیان کرد: از این تعداد 199 پروژه های مصوب پیشــنهادی 
 دستگاه هاست و همچنین 23 شهرستان استان 197 پروژه را پیشنهاد 
داده اند و فرمانداران باید پروژه های پیشران شهرستان خود را اعلام 
می کردند که متاسفانه دو فرمانداری هنوز معرفی نکرده اند. ضمن آنکه 
213 پروژه توسط معین های اقتصادی استان تعریف شده است.رییس 

ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان کرمان ادامه داد: برای اتمام 
646 پروژه 138 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری ریالی و همچنین 
835 میلیون دلار سرمایه گذاری در حوزه ارزی باید داشته باشیم.وی 
 عنوان کرد: امسال بیش از 20 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در 
سرفصل های اقتصاد مقاومتی باید در استان جذب کنیم ضمن اینکه 
میزان جذب ســرمایه در سال گذشــته 18 هزار میلیارد تومان بوده 
اســت.رودری با بیان اینکه با اجرای 646 پروژه پیش بینی می کنیم 
امسال زمینه اشــتغال 12 هزار نفر فراهم شود، تصریح کرد: با توجه 

به اینکه عملیات اجرایی برخی از این پروژه ها از گذشــته آغاز شده 
لذا اکنون متوسط پیشرفت فیزیکی آنها 43 درصد است و پیش بینی 
می کنیم متوسط پیشرفت فیزیکی آنها تا پایان سال حدود 85 درصد 
باشد.وی با انتقاد از عملکرد برخی از معین های اقتصادی اظهار کرد: 
متاسفانه باوجود پیگیری های صورت گرفته بنیاد مستضعفان، شرکت 
گل گهر، جهان فولاد، جهادنصر و مس سرچشمه برنامه های خود را 
به عنوان معین اقتصادی برای سال 1400 ارائه نداده اند که باید تعیین 
تکلیف شوند.رییس سازمان مدیریت و برنامه های استان کرمان بیان 
کرد: بیشــترین ســرمایه گذاری را در بخش صنعت و معدن داریم و 
 در رتبه بعدی خوشبختانه بیشترین سطح سرمایه گذاری و اشتغال در 

پروژه های علم و فناوری است.

شانه خالی کردن ابراقتصادها از انجام مسئولیت های اجتماعی در کرمان

شناسایی و قرنطینه ۲1 کشتی آلوده به کرونا در بندر امام خمینی 

کارگران عسلویه پس از ۱۸ سال صاحب تشکل می شوند

حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس شبکه 
بهداشت و درمان بندر ماهشهر گفت: 1۶0 کشتی 
قرار گرفته  بررسی  مورد  امام خمینی)ره(  بندر  در 
و از 5۶ کشتی نیز تســت پی.سی.آر گرفته شده 
اســت که از این تعداد، سرنشــینان ۲1 کشتی 
آلوده شناسایی شده و تست 35 نفر از خدمه این 

کشتی ها مثبت اعلام شده است.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمد شنبدی بیان داشت: 
وضعیت شیوع کرونا در بندر ماهشهر برای مدتی تثبیت 
شده بود و شیب کاهشی داشت؛ اما متاسفانه از هفته قبل 
وضعیت سینوسی و آمار مبتلایان افزایشی شد.وی ادامه 
داد: 50 درصد تســت های پی.سی.آر در بندر ماهشهر 
مثبت بوده که این موضوع نشان دهنده فعال شدن چرخه 
انتشار ویروس در شهرستان است؛ همچنین شهرستان های 
اطراف بندر ماهشهر در وضعیت قرمز قرار گرفته اند که از 
مسئولان شهرستان، شهروندان و آحاد مردم درخواست 
داریم وضعیت را جدی بگیرند.رئیس شــبکه بهداشت و 
درمان بندر ماهشهر اضافه کرد: با توجه به افزایش تعداد 
مبتلایان در شهرستان، برای کنترل بیماری لازم است همه  
مسوولان و مردم به کمک کادر درمان بیایند و مثل گذشته 
با رعایت شیوه نامه های بهداشتی، از ابتلا به این ویروس 
جلوگیری کنند.وی با اشاره به آماده باش کامل نیروهای 
بهداشت و درمان شهرستان تصریح کرد: از مردم تقاضا 
داریم از ماســک استفاده کرده و فاصله گذاری اجتماعی 
را حتما  رعایت کنند.شــنبدی تعداد نفرات واکســینه 
شــده در برابر ویروس کرونا در بندر ماهشهر را حدود 
11 هزار نفر اعلام کرد و گفت: در هفته های گذشــته به 

دلیل متوقف شدن واردات واکسن، روند واکسیناسیون در 
شهرستان کند شــده بود که خوشبختانه در هفته جاری، 
روند واکسیناسیون از سر گرفته شده است.رئیس شبکه 
بهداشت و درمان بندر ماهشهر خاطرنشان کرد: سالمندان 
بالای 70 سال می توانند با مراجعه به پایگاه های بهداشتی 
در سطح شهرســتان، دوز دوم واکسن کرونا را دریافت 
کنند و امیدواریم به زودی واکسیناســیون سالمندان 65 
ســال به بالا و دیگر گروه های هدف با دریافت سهمیه 
از وزارت بهداشت در شهرستان آغاز شود.وی استقبال 
از واکسیناسیون در بندر ماهشــهر را ضعیف دانست و 
اظهار کرد: افرادی که در شــهرک های حاشیه  شهرستان 
ساکن هستند، استقبال مناسبی از واکسیناسیون ندارند و 
این موضوع سبب می شود چرخه انتقال ویروس همچنان 
فعال بماند.شنبدی افزود: وظیفه  انسانی، وجدانی و شرعی 
ماست که از واکسن استفاده کرده و در توقف چرخه انتقال 
ویروس مشارکت کنیم تا شــهرمان را از ویروس کرونا 
پاک کنیم. متاســفانه در شهرستان عده ای به خرافات و 
حرفهای غیرمنطقی که هیچ زمینه  علمی هم ندارند، توجه 
کرده و از فرصت واکسیناسیون استفاده نمی کنند.این مقام 
مسوول متذکر شــد: طبق تحقیقات انجام شده، واکسن 
مرگ ومیــر در اثر کرونا را تا 99 درصد کاهش می دهد.

شنبدی یادآور شــد: در حال حاضر 53 بیمار مبتلا به 
کرونا در بیمارستان های بندر ماهشهر بستری هستند که 
حال 12 نفر از آن ها وخیم است و در بخش مراقبت های 
ویژه بستری هستند؛ همچنین در هفته گذشته، سه تن از 
همشــهریان را بر اثر ابتلا به کرونا از دست دادیم.رئیس 
شبکه بهداشت و درمان بندر ماهشهر در خصوص آغاز 

پیک پنجم شیوع کرونا هشــدار داد و بیان داشت: بندر 
امام خمینی)ره( یکی از بزرگترین و مهمترین بنادر کشور 
است که از حدود دو ماه پیش، بندر امام خمینی)ره( و بندر 
صادراتی را تحــت نظر قرار گرفتیم و با کمک اداره کل 
بنادر و دریانوردی، توانستیم از نظر کنترل کرونا یکی  از 
بهترین بنادر در سطح کشور باشیم.وی خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه سوش هندی به دلیل غربالگری مناسب در 
بنادر تاکنون از بندر امام وارد کشــور نشده است و وزیر 
بهداشت به همین جهت از دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور، شبکه بهداشت و درمان بندر ماهشهر و اداره کل 
بنادر و دریانوردی اســتان خوزستان تقدیر کرد.شنبدی 
افزود: تاکنون 160 کشتی مورد بررسی قرار گرفته و از 
56 کشتی تست پی.ســی.آر گرفته شده است که از این 
تعداد، 21 کشتی آلوده شناســایی شده و تست 35 نفر 
از خدمه این کشــتی ها مثبت اعلام شده است که آن ها 
را قرنطینه کرده و ورود آن ها را به لنگرگاه ممنوع اعلام 
کردیم.همچنین نگرانی هایــی در خصوص پایلوت های 
ناظر بر کشتی ها وجود وارد که رئیس شبکه بهداشت و 
درمان بندر ماهشهر در این باره بیان داشت: این پایلوت ها 
با لباس ایزوله وارد کشتی ها می شوند و آن ها را نیز تحت 
نظر داشته و در صورت نیاز قرنطینه می کنیم.شنبدی تاکید 
کرد: ازسرنشینان کشتی ها در خورموسی و در 70 مایلی 
بندر امام تست گرفته می شود و اگر تست خدمه کشتی 
مثبت شــود، به آن  کشــتی اجازه ورود به لنگرگاه داده 
نمی شود.بندر ماهشهر در فاصله 100 کیلومتری اهواز و 
در جنوب خوزستان واقع است و 300 هزار نفر جمعیت 

دارد.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها 
//سرپرست اداره کل تعاون، کار ورفاه 
اجتماعی استان بوشهر گفت: تشکیل 
تشــکلات کارگری منطقه ویژه امروز 
کلید خواهد خــورد و کارگران از این 
تاریخ به بعد انجمن صنفی و شــورای 

اسلامی کار خواهند داشت.
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ مصدق 
کشاورزی با اشــاره به مسئولیت وزارت 
تعاون کار و رفاه اجتماعی و به تبع آن اداره 
کل استان بوشــهر برای صیانت از حقوق 
کارگران، عنوان کرد: با منطقه ویژه انرژی- 
اقتصادی پارس جنوبی یک سری اختلاف 
نظرهایی در خصوص ورود اداره کل تعاون 

کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر به حوزه 
این مناطق در سال های قبل داشتیم که در 
18 ســال اخیر این اداره کل نتوانست آن 
مناطق را مورد بازرســی قرار دهد. وی 
افزود: در پنج ماه قبل یک روند بســیار 
طولانی انجام شد و با هماهنگی و استقبال 
خوبــی که میان اداره کل تعاون کار و رفاه 
اجتماعی استان بوشهر و منطقه ویژه انرژی 
پذیرفت  پارس جنوبی صورت  اقتصادی 
به زودی قانــون کار به طور دقیق در این 
مناطق اجرا خواهد شد.سرپرست اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر 
خاطرنشــان کرد: طبق قانون کار بازرس 
کار که حکــم خــود را از وزیر دریافت 

می کند می تواند در هر ســاعت از شبانه 
روز بدون هماهنگــی قبلی به واحدهای 
کارگری مراجعــه کــرده و قراردادهای 
کارگری، حفاظت، ایمنی، بهداشــت کار، 
ایاب و ذهاب، کمپ کارگری و تشکلات 
کارگری را مورد رصد قرار دهد.کشاورزی 
ضمن اعلام حضور  25 گروه بازرسی در 
این مناطق و بازرسی واحدهای پیمانکاری 
و پروژه ها، اضافه کرد: نتایج این اقدامات 
ملموس خواهد بود و گزارش اقدامات به 
اطلاع مردم استان خواهد رسید، قانون کار 
قانون بالادســتی و همیشه زیر مجموعه 
موظف هستند از قوانین بالادستی تبعیت 
کنند.وی بیان کرد: بازرســی های ما بدین 

معناست که دیگر کارگران دغدغه قرارداد 
سفید امضا و تبعیض پرداختی را نخواهند 
داشت و ورود ما باعث برخورد با چنین 
اتفاقاتی اســت، در واقع بازرسی هایمان 
کامل و جامع خواهد بود.این مقام مسئول 
اظهار کرد: در 18 سال اخیر کارگران منطقه 
ویژه بدون تشکل قانونی بوده اند، تشکیل 
تشــکلات کارگری امــروز کلید خواهد 
خــورد و کارگران نیز از این تاریخ به بعد 
انجمن صنفی و شورای اسلامی کار خواهند 
داشت و همه مطالباتشان را از راه قانونی 
دنبال خواهند کــرد. همچنین ما هم این 
 آمادگی را خواهیم داشت تا این افراد را به 

کمیته های خود دعوت کنیم.
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معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد 
 ارائه آموزش های متنوع 

از طریق فضای مجازی برای اوقات فراغت جوانان 
  ســرویس فرهنگی //  معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
 اســتانداری هرمزگان گفت: با توجه به شــرایط شــیوع کرونا، 
برنامه ریزی مناسب برای ارائه آموزش های متنوع و سرگرم کننده 
از طریق فضای مجازی در راســتای غنی ســازی اوقات فراغت 
نوجوانــان و جوانان، صــورت گیرد.به گــزارش خبرنگار دریا ، 
دکتر علی رئوفی در نشست ســتاد ساماندهی امور جوانان استان 
هرمزگان، بر ضرورت غنی سازی اوقات فراغت نوجوانان و جوانان 
در فصل تابســتان، تاکید کرد. وی ادامــه داد: با توجه به تعطیلی 
مدارس، دانشگاه ها و اماکن ورزشی و تفریحی به دلیل شیوع کرونا، 
باید برنامه ریزی مناســب همراه با آموزش های متنوع و سرگرم 
کننده با استفاده از ظرفیت فضای مجازی برای غنی سازی اوقات 
فراغت صورت گیرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان افزود: همچنین در این شــرایط، ورزش های انفرادی با 
ارائه آموزش بــرای انجام این ورزش ها در خانه باید مورد توجه 
باشــد.رئوفی تصریح کرد: جوانان بهترین منبع برای پیشرفت هر 
کشور هستند و نیاز است که هرچه بیشتر در راستای افزایش روحیه 

امید و نشاط در میان نسل جوان تلاش کنیم.

ساخت مستندی
 از پرونده بابک خرمدین عملی می شود ؟

  ســرویس فرهنگی // خبری از اقدام به ســاخت یک مستند 
دیگر درباره قتل بابک خرمدین در حالی اعلام می شــود که وکیل 
خانواده خرمدین پیش تر تاکید کرده بود برای ساخت فیلم و مستند 
در این باره باید دستور قضایی گرفته شود. به گزارش ایسنا، اواخر 
اردیبهشت امسال جمیل رســتمی که تاکنون سراغ ساخت مستند 
نرفته است، از ارائه درخواستی برای دسترسی به اطلاعات پرونده 
قتل بابک خرمدین و حضور در دادگاه و جلســات مربوط به آن 
خبر داد تا به بررســی غیرژورنالیستی ماجرا در قالب یک مستند 
بپردازد. در آن مقطع که جزئیات مربــوط به قتل این کارگردان و 
اعتراف پدر و مادرش به قتل، در صدر اخبار بود، مطالب مختلفی 
از جمله درباره ســاخت فیلم از این حادثه منتشر می شد که وکیل 
خواهر مرحوم بابک خرم دین در این مورد بخصوص به ایسنا اعلام 
کرد، از کسانی که به انتشار مسائل مربوط به این پرونده در فضای 
مجازی، نشر اکاذیب و طرح ادعاهای واهی یا ساخت فیلم  و مستند 
بدون دستور مقام قضائی اقدام کرده اند، شکایت می کند. در روزهای 
گذشته که نام بابک خرمدین به واســطه انتشار اظهاراتی منتسب 
به مادر او، در فضای خبری و مجازی بیشــتر به چشم می خورد، 
خبر رسیده که قرار اســت یک مستند دیگر با نام »پدر کشتگی« 
درباره این حادثه ســاخته شود. در این مستند به ماجرای هولناک 
قتل کارگردان سینما، بابک خرمدین، از نگاه کارشناسی و زوایای 
مختلف جرم شناسی، جامعه شناسی و روان شناسی پرداخته خواهد 
شد. »پدر کشــتگی« به کارگردانی سیامک میثاقی و تهیه کنندگی 
مشترک سیدامیر ســیدزاده و فاطمه پاقلعه نژاد تولید خواهد شد و 
طبق اعلام سازندگانش پروانه ساخت آن صادر شده است. البته به 
طور دقیق اعلام نشــده که با توجه به تاکید خانواده خرمدین، این 
مجوز از ســوی مراجع قضایی صادر شده یا سازمان سینمایی چرا 
که هنوز گزارش جدید شورای پروانه ساخت سازمان سینمایی هم 
منتشر نشده است. بابک خرم دین کارگردان 47 ساله سینما بود که 
27 اردیبهشت ماه خبر کشف جســد مثله شده او منتشر و پس از 
تحقیقات پلیس اعلام شد که پدر و مادر این کارگردان به قتل فرزند 
خود اعتراف کرده اند. چند روز بعد هم خبری دیگر منتشر شد مبنی 
براینکه پدر و مادر بابک به قتل دختر و داماد خود در چند ســال 

قبل اقرار کرده اند.

مدیرکل کمیته امداد هرمزگان:
هیچ دانش آموز نیازمندی 

به خاطر مشکلات مالی از تحصیل باز نمی ماند
   ســرویس فرهنگی //  مدیرکل کمیتــه امداد امام خمینی)ره( 
هرمزگان گفت: در حال حاضر 43 هزار دانش آموز نیازمند استان 
تحت حمایت این نهاد هستند که نمی گذاریم هیچ یک از این افراد 
در ســال تحصیلی جدید به خاطر مشــکلات مالی از آموزش باز 
 بمانند. جلیل تراهــی افزود: کمیته امداد هرمزگان با اســتفاده از 
کمک های دولتی و همچنین مشارکت های مردمی و کمک خیران 
و با همکاری آموزش و پرورش استان ضمن ارائه خدمات تحصیلی 
و آموزشــی به دانش آموزان نیازمند، مشکلات مالی آن ها نیز را 
برطرف کــرده تا آن ها بتوانند با خیالی آســوده به تحصیل ادامه 
دهند.وی بیان داشت: در ســال تحصیلی جدید )1401-1400( 
 حدود 106 میلیارد ریال اعتبار برای تامین اقلام تحصیلی ضروری 
دانش آموزان و دانشــجویان دانشــگاه های دولتی تحت حمایت 
کمیته امداد اســتان هرمزگان اختصاص یافته است.مدیرکل کمیته 
امداد هرمزگان اظهارداشــت: این میزان اعتبــار برای خرید اقلام 
تحصیلی ضروری از جمله کتاب، نوشــت افزار، پوشاک، کفش و 
ســایر هزینه های تحصیلی دانش آموزان درنظرگرفته شده است.به 
گزارش ایرنا ؛ تراهی یادآورشد: 35 درصد از دانش آموزان نیازمند 
تحت حمایت کمیته امداد هرمزگان در مناطق شهری و 65 درصد 

در مناطق روستایی هستند.

بخشودگی جریمه دیرکرد امانت کتابخانه های عمومی
  سرویس فرهنگی // نهاد کتابخانه های عمومی کشور اعلام کرد 
با هدف تکریم اعضا و تشــویق آن ها به بازگشت منابع امانی خود 
طرح »میلاد نور تا عید ســعید قربان« را در کتابخانه های سراسر 
کشور اجرا می کند. اگرچه در دوران شیوع ویروس کرونا در کشور، 
کتابخانه های عمومی و کتابداران فعالیت خود را در فضای مجازی 
پی گرفته اند، اما  بررســی ها و تحلیل های صورت گرفته نشــان 
می دهد تعطیلی های مکرر کتابخانه به صورت فیزیکی در این دوران 
باعث افزایش مجموع منابع دیرکــردی و میزان جریمه های اعضا 
شده است.براین اســاس نهاد کتابخانه های عمومی کشور با هدف 
 تکریم اعضا و تشویق ایشــان به بازگشت منابع امانی خود طرح 
»میلاد نور تا عید ســعید قربان« را در سراسر کشور اجرا می کند. 
در طرح حاضر، همه اعضایی که منابع امانی خود را از تاریخ 1 تا 
30 تیرماه به کتابخانه عودت دهند، مشمول تخفیف 100 درصدی 
جریمه های دیرکردی )مربوط به دوران کرونا و قبل از آن( خواهند 

شد.

خبر

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

سرویس فرهنگی // ۲90 مسافر ایرباس چه 
ســبک بال و آرام به آسمان پرواز کردند و 
چه خونین بال از فــراز خلیج فارس فرود 
آمدند و جانشان را به زیر آب فرو بردند تا 
نام آن ها در دفتر جنایت ضد بشری آمریکا 

در 1۲تیرماه سال۶۷ ثبت شود. 
   ملــت ایران از زمان پیــروزی انقلاب تاکنون 
هیچ گاه سرســازش با آمریکا نداشــته و آن 
کشور در طول بیش از چهار دهه با روش های 
مختلــف از ماجرای حمله به صحرای طبس تا 
به راه انداختن جنگ تحمیلی صدام علیه ایران، 
حمایت و تجهیز وتقویت گروه های تروریستی 
و منافقین، حمله به نفتکش ها و سکوهای نفتی، 
انهدام هواپیمای مســافربری بر روی آب های 
خلیج فارس، ترور دانشمندان هسته ای تا شهادت 
ســردار دل ها حاج قاسم سلیمانی نقش داشته 
اســت و مردم ایران هرگز ایــن جنایت ها را از 
یاد نمی برند. تیرماه سال 67 برابر با سوم ژوئیه 
1988 میلادی؛ درچنین روزهایی که کشورمان 
در جبهه اصلی با دشــمن درجنگ هشت ساله 
تحمیلی به پیروزی های بزرگ دست یافته بود 
ومی رفت که صدام و 36 کشــور جنایت کار را 
برای همیشه رسوا کند با دستور رییس جمهور 
آمریکا دستور قتل صدها مسافر را درحالی که 
با هزاران امید عازم ســفر دبی بودند، در آسمان 
خلیج فارس با شلیک 2 گلوله از ناو آمریکایی 
»وینسنس« صادر شد و برای همیشه این ننگ 
بر پیشانی دشــمنان انسانیت باقی ماند.روز 12 
تیرماه 67 نه تنها برای ملت ایران بلکه برای تمام 
انســان های با وجدان و بیداردل، روز فراموش 
نشــدنی است چرا که کشــوری که هفت هزار 
کیلومتــر از ایران دور بود به خلیج فارس آمد و 
تمــام قوای خود را برای ازبین بردن مردم ایران 
به کار گرفته  بود.درجریان این جنایت ضدبشری 
و آشــکار آمریکا که علاوه بر مسافران ایرانی، 
مسافرانی از کشورهای هندوستان، پاکستان، دبی، 
امارات و یوگسلاوی و ایتالیا حضور داشتند ، به 
همراه مسافران ایرانی مظلومانه و بدون هیچ جرم 
وگناهی در آتش ســوختند و پیکر 100 نفر از 
این شهدا هیچ گاه پیدا نشد و به قعر دریا افتادند.

هدایت پرواز 655 سال 67 نیز برعهده کاپیتان 
شهید محســن رضائیان بود که همراه با خدمه 
خود در این پرواز به شــهادت رسیدند؛کاپیتانی 
38 ســاله  و پدر ســه فرزند)دوتا دختر و یک 
پســر( که تجربه هفت هزار ساعت پرواز موفق 
را در کارنامه اش داشــت و آن روز هم هدایت 
این پرواز به مقصد دوبی را به عهده گرفته بود، 
اما سرنوشت او هم با سرنوشت بقیه سرنشینان 
هواپیمــا گره خــورد و برای همیشــه نامش 
جزو قربانیان یکــی از بزرگترین  جنایت های 

هواپیمایی در دنیا در تاریخ ایران ماندگار شــد 
اما هیچ گاه پیکرش پیدا نشد. در مجموع 254 
مسافر این پرواز ایرانی، 13 مسافر تبعه امارات 
متحده عربی، 10 مســافر هندی، 6 مسافر اهل 
یوگسلاوی، 6 مســافر پاکستانی و یک مسافر 
ایتالیایی و 16 خدمه، مسافران خونین بال پرواز 
655 ایران ایر بودند که مظلومانه تکه تکه شدند. 
درهمان ابتدای این فاجعــه دردآور، 40 نفر از 
غواصان منطقه یکم دریایی بندرعباس وارد عمل 
شده و در حال جست وجو بودند و بعد گروه های 
دیگری به جمع غواصان اضاف شدند و اجساد 
قربانیان این حادثه دردناک که به قول مردم بومی 
منطقه هواپیما را دیده اند بودند که متلاشی شده 
و بقایای آن در آب می ریخته اســت درواقع به 
محض پرتاب موشک مسافران از داخل هواپیما 
به بیرون پرتاب شــده و در هوا متلاشــی و به 
کف دریا ریخته شــده بودند.دریادار سرنوشت، 
قربانیان  اجســاد  عملیات جمع آوری  فرمانده 
حادثه ایرباس در خلیج فارس در این ســال ها 
و در گفت وگوهای متفاوت خود با رســانه ها 
خاطرات زیادی از 52 روزه عملیات جست و 
جو برای یافتن پیکرهای این فاجعه نقل کرده و 
در یکی از خاطرات وی آمده است: »جمع آوری 
اجســاد، صحنه های تکان دهنده زیادی داشت 
طوری که وقتی تصویربردار صداوسیما از صحنه 
فیلمبرداری می کرد، دچار مشکل شد و نتوانست 
وضعیت را تحمل کند. دوربین را گذاشت و رفت. 
297 نفر نبودند بلکــه آن چیزی را که در آب 
جمع و شناسایی شده بود، فقط 187 جسد بوده 
است، شنیدم پیش نماز اهالی روستا) شیب دراز 
در جزیره قشــم(، ماهی گیری در این منطقه را 
برای 2 ماه ممنوع کرده است. می گفت ماهی های 
این منطقه گوشــت انسان خوردند و باید مدتی 
بگذرد تا پاک شــوند. مردم هــم همین کار را 
کردند«.اجســاد قربانیان این خیانت آمریکای 
جنایتکار بعد از جست وجوهای فراوان توسط 
نیروهای امدادی جمــع آوری و به بندرعباس 
منتقل شد و مردم انقلابی بندرعباس نیز چند روز 
بعد حضوری باشکوه را در تشییع پیکر شهدای 
این حادثه رقم زدند.بســیاری از این مسافران 
همراه با خانواده خود، اعم از زن و فرزند، خاله 
و دایی بودند که همگی شــهید شدند مانند 10 
نفر از اعضای خانواده شهید »بندی« یا خانواده 
»خبر«، صمدی، عامری سیاهویی که هرکدام در 
قالب خانواده پنج نفره بودند، یا یک خانواده به 
نام »عرفی« از هندوســتان و همین طور اسامی 
خانوادگــی پنح نفره عبــدالله عبدالرحمن)تبعه 
دوبی( که همگی داخل هواپیما بودند و همگی 

نیز شهید شدند.

* مدال شجاعت به قاتل ۶۶ کودک ایرانی؛به 
کدامین گناه کشته شدند؟

  از این که سوار هواپیما می شدند، بسیار هیجان 
زده بودند کودکان این پرواز اما نمی دانستند که 
این سفر، سفر آخر آن هاست، یکی روی صندلی 
کنار پنجره هواپیما نشسته  و با عروسکش حرف 
می زند و دیگری در گوش مادرش آرام آرام از 
لحظات رویایی که قرار اســت بعد از بازگشت 
برای دوســتانش در روستایشــان تعریف کند، 
می گفت.هواپیمــا تازه اوج گرفتــه و بر روی 
آب های خلیج آرام درحرکت است، فضای داخل 
هواپیما اما آرام است، تعدادی از بچه ها مجذوب 
حرکت در آسمان هستند و از شیشه فقط آسمان 
را می پاییدند و چندنفری در آغوش گرم پدر و 
مادرشان به خواب رفته اند، خوابی عمیق. در یک 
لحظه صدایی مهیب در هواپیما پیچید و زندگی 

برای این کودکان تمام شد...
  مظلومیت مســافران این پرواز بی بازگشت به 
ویژه 66 کودک زیر 13 سال که قاتل آن ها مدال 
شــجاعت گرفت، به قدری جگرسوز و غمناک  
بود که حتی از دید رسانه های جهانی نیز پنهان 
نماند، به طوری که روزنامه »هلی گازته« چاپ 
استانبول در تیتر یک خود نوشت: »دنیا به آمریکا 
لعنت می فرستد« و روزنامه »کوریره دلاسرا« هم 
در این باره نوشت: »اجساد شناورمسافرین ایران 
بی گناه تصویر زشتی از امریکا برجای گذاشت 

که به سختی قابل جبران خواهد بود.«
  به راستی این 66 کودک در گرم ترین ماه سال 
و شرجی ترین هوای بندرعباس به کدام گناه به 
دست خبیث ترین جنایتکار عالم یعنی آمریکا بر 
فراز آب های خلیج فــارس در پروازی ناتمام 

روح آسمانی آن ها همسفر فرشته ها شد؟
* تیرمــاه؛ یــادآور روزهای شــیرین و 

خاطرات تلخ
  سرنوشت خانواده شهدای پرواز 655، اگرچه 
ختم به شهادت و رستگاری می شود، اما تحمل 
این حادثه هنوز هم تلخ و سخت است و هنوز 
داغ آن روزهــا را بر دل دارند بــه ویژه برای 
بازمانــدگان آن مانند خانواده شــهید »بندی« 
در شــهر گراش که یک خانواده 10 نفره را از 
دست داده  بودند.یا برای »پوران حسینی کووئی« 
همسر شهید سرافراز اسحاق عامری سیاهویی، 
یار و همسفر دهه شــصت پسرخاله اش که در 
همین ماه  گرم و شرجی بندرعباس باهم پیوند 
آسمانی بسته بودند؛ یعنی نوزدهم تیرماه 1363 
و زندگی شان را از محله سه راه برق  بندرعباس 
آغاز کردند و یکســال بعد 22 تیر سال 64 که 
نخســتین فرزند آن ها فریده به دنیا آمد و شور 
زندگی شان چند برابر شد.چه کسی می دانست 

که »اسحاق«، همان کارمند دفتر هواپیمایی در 
فرودگاه بندرعباس؛ مردی که به قول همسرش 
عاشق شــهادت بود و دلش می خواست جبهه 
برود، قرار بود شهادتش جور دیگری رقم بخورد 
و بی گناه و ناجوانمردانه به دیدار محبوب ابدی 

برود.
*  خبرسقوط غیرمنتظره بود

  با وجود شرایط دوران جنگ تحمیلی و وجود 
آتش جنگ در گوشــه و کنار ایران که هر روز 
شهدای بســیاری به میهن آورده می شد اما خبر 
انهدام یا ســقوط هواپیما نه تنها برای ایرانیان و 
بازماندگان آن ها که برای جهان شوک برانگیز و 
غیرمنتظره بود و »پوران حسینی کووئی« هم مثل 
بقیه نمی توانست باورکند که پای عزیزترین فرد 
زندگی اش به دبی نرسیده است و او با دو دختر 
کوچک و فرزندی از شهید که در شکم داشت، 
تنها شــده و به قول فریده هنوز که هنوز است 
رفتن و نبودن پدر با آن فاجعه وحشتناک برای 
خانواده ما قابل هضم نیست.و اما برای فرزندان 
این خانواده که حتی چهره پدر را به یاد ندارند و 
فقط با خاطرات مادر و فامیل و عکس هایی که 
از وی به جا مانده، با آن ها دلبری می کنند، آثار 
این فاجعه و از دست دادن یار و همدم مادرشان 
جانکاه است، به خصوص برای فریده که هنوز 
ســه سال از عمرش نگذشته و حتی چهره ای از 

پدر به یاد ندارد.
* انهدام هواپیمای ۶۵۵ ســندی آشــکار 

براینکه که آمریکا دوست ما نخواهد بود
ارشــد  فرزند  عامری ســیاهویی«  »فریــده 
»اســحاق عامری ســیاهویی« در گفت وگو با 
ایرنا اظهارداشــت: 12 تیر سال 1367 آب های 
نیلگون خیلج فارس خونین رنگ شد و یکی از 
ننگین ترین فاجعه انسانی به دست مدعی حقوق 
بشر که بویی از حقوق بشر نبرده است، رخ داد.   
وی که در زمان شهادت پدرش سه ساله و خواهر 
کوچکترش سعیده نیز یکسال و چهارماهه سن 
داشــت، افزود: پدر من در زمان شهادتش 27 
ســال داشــت و مادرم از پدرم به عنوان مردی 
زحمت کش، بسیار مهربان،حلال خور و خانواده 
دوست یاد می کنند که دوران زندگی مشترک شان 
فقط چهارســال بــود اما شــیرین ترین دوره 
زندگی شــان را بابودن در کنار هم رقم خورد.
منتخب ششــمین دوره انتخابات شورای شهر 
بندرعباس ادامــه داد: ثمره ازدواج پدر و مادرم 
ســه فرزند بود و زمان شــهادت پدرم اسحاق 
برادرم جنینی ســه ماهه بود و مادرم برای زنده 
نگه داشــتن نام پدرمان نام اسحاق را برای وی 
انتخاب کردند.عامری سیاهویی با بیان اینکه پدر 
من جزو شهدایی است که خداوند نگاهی ویژه به 

ایشان داشته است، گفت:مردانگی، باایمان، باتقوا، 
مردم دار و مهربانی زیاد ویژگی هایی اســت که 
دیگران از پدرم برای ما تعریف کرده اند. وی از 
شهدای هواپیمای مسافربری به عنوان 290 سند 
اثبات جنایت جنگی سردمداران آمریکا نام برد 
و افزود: این جنایت یک خیانت آشکار سندی 
اســت بر این ادعا که آمریکا هیچ گاه دوست و 
همراه ما نبوده، نیست و نخواهد بود و این فاجعه 
غمناک هیــچ گاه از اذهان عمومی پاک نخواهد 
شد.فرزند ارشد شهید اسحاق عامری سیاهویی 
با ابراز اینکه ماهیت آمریکا برای بســیاری از 
کشورها روشن شده است، به نقش مهم جوانان 
و فرزندان شــهدا در پاسداری از خون شهیدان 

اشاره کرد.
* با دستیابی به فن آوری های جدیدمقابل 

زیاده خواهی های استکبار بایستیم
  عامری ســیاهویی گفــت: جوانان و از جمله 
فرزندان شهدا به عنوان آینده سازان ایران مقتدر 
و میدان داران اصلی انقلاب اسلامی با پیروی از 
رهبر معظم انقلاب برای اعتلای نام ایران در صف 
اول علم، دشــمن را مایوس می کنند.وی یادآور 
شــد: ماهیت آمریکایی ها و چهــره خبیث آن 
سالهاست که برای ما روشن شده است به همین 
دلیل باید با دســتیابی به فن آوری های جدید 
همراه با ایمان قوی مقابــل زیاده خواهی های 
استکبار بایستیم و این دشمن زورگو را به زانو 
درآوریم.منتخب ششمین دوره انتخابات شورای 
شــهر بندرعباس در پایان ابرازداشت: افتخار 
می کنم که فرزند شهیدی هستم که خود همیشه 
آرزوی شهادت داشــت تا اینکه روح بلندش 
در پروازی ناتمام به آســمان ها رفت و رستگار 
شد.شهید اســحاق عامری سیاهویی،متولد یکم 
خرداد 1340 در دهستان سیاهو و دارای دیپلم 
اقتصاد و کارمند دفتــر هواپیمایی در فرودگاه 
بندرعبــاس بود کــه ســال 1367 در جنایت 
هولناک حمله دو ناو موشــکی نیروی دریایی 
 آمریکا به هواپیمای مسافربری ایران در آب های 
خلیج فارس که منجر به شهادت 290 سرنشین 
آن شــد، به شهادت رســید و پیکر وی بعد از 
چندین روز جستجو شناسایی پس از تشییع در 
زادگاهش سیاهو آرام گرفت.از وی سه فرزند به 
نام های فریده)فرزند ارشد، سعیده فرزند دوم و 

اسحاق فرزند سوم( به یادگار مانده است.اسحاق 
عامری سیاهویی که هم نام پدرش نامیده شد، در 
زمان شــهادت پدرش جنین سه ماهه بود، وی 
دارای دکترای مهندســی پزشــکی و در تهران 
مشغول کار می باشــد و دارنده چندین اختراع 
جهانی و دریافت چندین مــدال بین المللی از 
کشورهای مختلف از جمله کرواسی و ژنو است 
که نخستین مدالش را به روح امام راحل و شهدا 
تقدیم کرد.12 تیرماه 1367 برابر با سوم ژوئیه 
1988 میلادی، هواپیمای مسافری ایرباس ایران 
که از بندرعباس عازم دُبی بود،هشت دقیقه بعد بر 
فراز آب های خلیج فارس و در نزدیکی جزیره 
هنگام مورد هجــوم یگان های دریایی متجاوز 
آمریکایی مستقر در آب های خلیج فارس قرار 
گرفت و ســقوط کرد.33 سال پیش؛ در چنین 
روزی این هواپیما که با 2 موشــک ناو جنگی 
وینسنس مورد حمله عمدی نیروهای تجاوزگر 
آمریکا قرار گرفت حامل 298 مسافر و خدمه 
بود که در میان سرنشــینان هواپیما، 66 کودک 
زیر 13 ســال، 53 زن و 46 تن تبعه کشورهای 
خارجی نیز بودند که کشــته شدند.روز 12 تیر 
هر ســال که مصادف اســت با حمله موشکی 
نیروی دریایی آمریکا به هواپیمای مســافربری 
ایــران در آب های خلیج فــارس که منجر به 
شهادت 290 سرنشین آن شد،همه ساله مراسم 
باشکوهی از جمله گلباران محل سقوط از سوی 
خانوداه این شهدا، نیروهای نظامی و انتظامی و 
مدیران اجرایی اســتان برگزار می شود.›راجرز 
کوپر‹ فرمانده ناو وینســنس ساعت 10 صبح 
یکشنبه 12تیرماه ســال 67 در آبراه بین المللی 
خلیج فارس فرمان شلیک دو فروند موشک را 
صادر کرد که اصابت این موشک ها به هواپیمای 
مسافربری ایران، همه سرنشینان بی دفاع هواپیما 
را که در کریدور بین المللی در حال پرواز بود، به 
قعر دریا فرستاد به طوری که اجساد مطهر 100 
نفر از 290 سرنشین آن مفقود شدند.شهدای این 
فاجعه دردآور که درمیان آنان کودکان شیرخوار 
تــا زنان و مردان و زوج های جوان، مهمان یک 
ساعته پرنده آهنین بودند، درحالی که با هزار امید 
رسیدن به مقصد را انتظار می کشیدند، خونشان 
با این حملــه بی رحمانه امواج متلاطم آب های 

نیلگون خلیج فارس را رنگین کرد.

سالروز جنایت آمریکا در سال۱۳۶۷؛ 

پرواز بی پایان ۲۹۰کبوتر خونین بال بر فراز خلیج فارس

طرح : بیتا هوشنگی

 سرویس فرهنگی  //  سرپرست اداره 
کتابخانه های عمومی هرمزگان گفت: 
بندرعباس  مرکزی  کتابخانه  تکمیل 
نیازمند جذب اعتبارات ملی و استانی 
است که امیدواریم با همکاری سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان این امر 

هرچه زودتر محقق شود. 
   امینه دریانورد در نشســتی با رییس 
ســازمان مدیریــت و برنامــه ریزی 
هرمزگان تکمیل هرچه سریع تر کتابخانه 

مرکزی بندرعباس را در توسعه فرهنگ 
کتاب خوانی اســتان نقش بسیار موثر و 
ضروی دانست واظهارداشت: سال گذشته 
با نگاه ویژه استاندار و سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان اعتبار خوبی برای احیا 
کتابخانه مرکزی تخصیص یافت.سرپرست 
اداره کتابخانه هــای عمومــی هرمزگان 
ضمن قدردانی از تخصیص اعتبار لازم 
برای تعمیر و تجهیز کتابخانه های عمومی 
در سال های گذشــته ادامه داد: سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی اســتان به ترویج 
فرهنگ کتابخوانی و کتابخانه های عمومی 
نگاه ویژه دارد و امیدواریم در سال 1400 
نیز نسبت به افزایش اعتبارات کتابخانه های 
استان نگاه ویژه داشته باشد.دریانورد با 
بیان اینکه پس از گذشت حدود 12 سال 
از آغاز عملیات اجرایی این کتابخانه تنها 
55 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تکمیل 
کتابخانه مرکزی نیازمند 200 میلیارد ریال 
اعتبار است، افزود: در سال جاری نیز با 
حمایت سازمان و تصویب اعتبارات مورد 
نیاز طرح به پیشرفت فیزیکی قابل قبولی 
رسیده تا بتوانیم از ظرفیت های ملی برای 
تکمیل آن استفاده کنیم.وی ابراز امیدواریی 
نمایندگان  استاندار،  با حمایت های  کرد 

محترم مردم در مجلس شورای اسلامی، 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور و استفاده 
از همــه ظرفیت های اســتانی و ملی با 
تخصیص اعتبارات مورد نیاز این پروژه 
پس از سال ها به بهره برداری برسد.رییس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی هرمزگان 
نیز با اشــاره به اهمیت کتاب خوانی در 
توسعه جامعه اظهارداشت: کتابخانه های 
عمومی علاوه براینکه یکی از پایگاه های 
مهم و فعال جذب کودکان و نوجوانان و 
جوانان محسوب می شوند، جایگاه مهمی 
در توسعه جامعه نیز به شمار می روند.صالح 
دریانورد افــزود: به رغم  محدودیت های 
بودجــه ای و وجــود طرح هــای نیمه 
تمام در اســتان، از سال گذشته تاکنون 

اعتبارات خوبی بــرای تکمیل کتابخانه 
مرکزی بندرعبــاس تخصیص یافت که 
باعث شد این طرح مهم فرهنگی استان 
از حالت رکود خارج شــود.وی گفت: 
در ســال جاری نیز به دنبال این هستیم 
که با تخصیص اعتبارات مورد نیاز بتوان 
بخش اصلی ابنیه و ســاختمان کتابخانه 
را تکمیل کرد.رییس ســازمان مدیریت 
و برنامه ریزی هرمزگان ابرازداشــت: با 
توجه به اینکه کتابخانه مرکزی بندرعباس 
یک طرح فرهنگی بزرگی است و برای 
تکمیل آن نیاز به اعتبارات قابل توجهی 
دارد، لــذا اداره کل کتابخانه های عمومی 
برای سرعت بخشی در بهره برداری از آن، 
برای نصب تآسیسات و تجهیز کتابخانه از 

هم اکنون به دنبال جذب اعتبارات ملی 
باشــد.عملیات احداث کتابخانه مرکزی 
بندرعباس به عنــوان بزرگ ترین پروژه 
فرهنگی جنوب کشور از سال 87 آغاز 
شــده که با پیگیری های انجام شــده از 
ســال 1396 اعتبارات قابل توجهی از 
محل سفرهای ریاست جمهوری به این 
پروژه تخصیص داده شــد.این کتابخانه 
در زمینی به وسعت هفت هزار مترمربع 
در قالب پنج طبقه و بخش های کودک، 
هرمزگان شناســی، مخزن جامعه کتاب، 
نابینایان و ناشــنوایان، پژوهشــگران و 
محققان، نگهداری کودکان ، سالن مطالعه 
اکنون با گذشت بیش از یک دهه، هنوز به 
بهره برداری نرسیده است.مهدی علیخانی، 

فرهنگی،  نظــارت  و  هماهنگی  معاون 
اجتماعــی و همکاری هــای منطقه ای 
معــاون اول رییس جمهــوری، مهرماه 
سال گذشــته)99( در بازدید از کتابخانه 
مرکزی بندرعباس، تکمیل این کتابخانه 
را یکــی از مهم ترین طرح های فرهنگی 
اســتان هرمزگان عنوان کرد.به گزارش 
ایرنا، در سال گذشته)99(، 100 میلیارد 
ریال اعتبار بــه این طرح تخصیص داده 
شده بود که با توجه به پیگیری صورت 
پذیرفته درخصوص نیاز مبرم به اعتباری 
مطلوب برای سرعت بخشــی در تکمیل 
طرح یادشده، مبلغی بیش از سال گذشته 
در برنامه سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

استان هرمزگان قرار دارد.

سرپرست اداره کتابخانه های عمومی هرمزگان عنوان کرد 

تکمیل کتابخانه مرکزی بندرعباس ، نیازمند جذب اعتبارات ملی و استانی

سرویس فرهنگی // سازنده مستند » ایرانگرد « با اشاره 
به محدودیت های ناشی از کرونا و تاثیر آن بر ساخت دو 
فصل اخیر، اعلام کــرد که فصل جدید برای پحش در 

نوروز 1401 ساخته می شود. 
   برنامه » ایرانگرد «  معرفی طبیعت بکر شهرها و روستاهای 
ایران و شیوه زندگی مردم عشــایر و روستاهای ایران را در 
دستور کار داد. این مجموعه مستند علاوه بر معرفی طبیعت 
کشورمان، آداب و رسوم روستانشینان، عشایر و ییلاق نشینان 
این مرز و بوم را به تصویر درآورده است.جواد قارایی کارگردان، 
تهیه کننده و راوی مستند »ایرانگرد« برای تهیه این برنامه با 
گروه فیلمبرداری خود به شهرها و استان های مختلف ایران 
سفر می کند و به روایت زندگی و آداب و رسوم ساکنان این 
مناطق می پردازد.مستند »ایرانگرد 4« نوروز امسال روی آنتن 
شبکه یک سیما رفت و قرار شد ادامه آن تابستان 1400 پخش 
شود و حالا ادامه پخش آن از هفته دوم تابستان از شبکه یک 
سیما آغاز شده است.قارایی در این باره گفت: در این بخش 
از ایرانگرد به استان های اردبیل، لرستان، سمنان و هرمزگان 
رفته و بیشتر با جاذبه های گردشگری ایران آشنا می شویم. اکثر 
مناطقی که رفته ایم بکر و از نظر زیبایی و جاذبه های بصری 
شگفت انگیز است و کسی این مناطق را نمی شناسد.به گفته او، 
ایده تولید ایرانگرد از ســال 88 در ذهنش شکل گرفت و در 
نوروز 92 نخستین سری آن از شبکه چهار روی آنتن رفت.
فصل های پیشین به عنوان برترین مستند نوروزی تلویزیون هم 
انتخاب شده اما دو فصل اخیر، با توجه به محدودیت های ناشی 
از کرونا، کار را کمی برای قارایی و گروه فیلمبرداری سخت و 

دشوار کرده است.قارآیی درباره فصل چهار مستند »ایرانگرد« 
می گوید: شــرایط پیش آمده به واسطه کرونا در روند ضبط 
برنامه بسیار تاثیر گذاشت؛ به طوری که نتوانستیم به بسیاری 
از مناطقی که مدنظرمان بود سفر کنیم و با توجه به محدودیت 
زمان، امکان آماده سازی تمام قسمت ها برای نوروز مهیا نشد 
و ادامه آن به پخش تابستان رسید.وی با بیان اینکه تلاش شده 
است این اثر با بالاترین کیفیت و مطابق استانداردهای جهانی 
برای مخاطبان تولید شود، تاکید کرد: سعی کردیم فصل چهار و 
ادامه قسمت های نوروزی که این شب ها روی آنتن می رود، 
نسبت به فصول گذشته از جذابیت و هیجان بیشتری برخوردار 
باشد.وی همچنین از ساخت »ایرانگرد 5« در نوروز 1401 
خبر داد و گفت: در »ایرانگرد 5« به خراسان شمالی، گیلان، 
مازندران ،  هرمزگان، سیستان و بلوچستان و خراسان رضوی، 
ایلام سفر می کنیم. اکنون مشغول تصویربرداری در خراسان 
شمالی هستیم و ایرانگرد 5 برای پخش در نوروز 1401 آماده 
می شود.این مستندساز با اشاره به حمایت ها و توجه معاونت 
سیما و مدیر شبکه یک و مدیر گروه اجتماعی این شبکه به 
مجموعه ایرانگرد و همراهی در شــرایط سخت کرونا گفت: 
رویکرد مستندهای قبلی ایرانگرد بر یک موضوع متمرکز نبود 
و گلچینی از شاخصه های اکوتوریسم ایران با محوریت آداب، 
موسیقی، غذا، پوشش اقوام و عشایر و معماری روستاها را 
در بر می گرفت و در فصل جدید مســتند هم به طور وسیع 
 تر و با جزئیات بیشتری به این شاخصه ها می پردازیم.مستند 
» ایرانگرد« تابستان امســال روزهای دوشنبه و چهارشنبه 

ساعت 23:15 از شبکه یک سیما پخش می شود.

» ایرانگرد 5« به کدام مناطق ایران سفر می کند؟
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حوادث
سرویس حوادث// پسر جوان که قرار بود 
در جشن تولد دوستش گیتار بنوازد در یک 

درگیری شدید مرتکب قتل شد.
چنــد روز قبل درگیری خونینی در یکی از 
باغ های اطراف تهران به پلیس اعلام شــد. 
وقتی تیم جنایی برای بررسی ماجرا به باغ 
محل حادثه رفتند با جســد خونین پسری 
حدودا 30 ســاله مواجه شدند که با ضربه 
چاقو به قتل رســیده بــود. صاحب باغ که 
موضــوع درگیری را به پلیس خبر داده بود 
در تحقیقات اولیه گفت: مدت هاست که این 
باغ را دارم و فقط به دوســتان و آشنایان و 
فامیل اجاره می دهم، یکی از دوستانم به نام 
بهرام، ایمان را به من معرفی کرد و گفت برای 

جشن تولدش باغ می خواهد.
او ادامــه داد: بهرام به من گفته بود که باغ را 
برای یک میهمانی خانوادگی می خواهد اما 
وقتی میهمانی شــروع شد متوجه شدم چند 
پسر جوان جشن تولد گرفته اند. با اینکه از 
این ماجرا ناراحت شدم ولی اعتراضی نکردم 
حدود یک ساعتی از میهمانی گذشته بود که 
بین میهمان ها درگیری لفظی رخ داد و من به 
بهرام زنگ زدم و گفتم کســی را که معرفی 

کردی، در میهمانی اش دعوا شده است.
بدنبال تماس صاحب باغ، بهرام ســه نفر از 
دوستانش را راهی باغ کرد اما درگیری قبل 
از اینکه دوستان بهرام به باغ برسند تمام شده 
بود و کسانی که در میهمانی درگیری لفظی 

پیدا کرده بودند باغ را ترک کردند. اما دقایقی 
بعد آنها به باغ برگشــتند و همین انگیزه ای 
برای درگیری دوباره شد و طرفین با چوب 
و چماق به جــان هم افتادند و در این میان 
پســر جوانی که از دوســتان بهرام بود و به 
سفارش او راهی باغ شده بود، با ضربه چاقو 

به قتل رسید.
کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی پایتخت 
به جســت و جو برای شناســایی هویت 
عاملان این نزاع خونین پرداختند. از سویی 
آنها به بازبینی دوربین های مداربسته اطراف 

باغ پرداخته و مشــخص شــد که طرفین 
درگیری ســوار بر دو خودروی پژو 206 
و ســمند محل را ترک کرده اند. با استعلام 
شماره پلاک خودروها و تحقیقات میدانی، 
هویت 6 پســر جوان که درگیری مرگبار را 

رقم زده بودند بدست آمد.
با دســتگیری عامــلان شــرکت در نزاع، 
متهم اصلی که پســری 23 ساله بود به قتل 
ناخواســته اعتراف کرد. او در رابطه با قتلی 
کــه رخ داده بود گفت: وقتــی ایمان ما را 
به میهمانی اش دعوت کــرد، گیتارم را هم 

بردم. چندان نوازندگی گیتار بلد نیســتم اما 
گاهی در محافل دوســتانه می نواختم و آن 
شــب هم گیتارم را با خودم بردم. او ادامه 
داد: داخل میهمانی بر ســر بیماری کرونا و 
کری خوانی و از این حرف ها دعوایمان شد. 
دعوا لفظی بود ولی چون صاحب باغ آنجا 
بود و موضوع را به دوســت ایمان خبر داده 
بود، خیلی ترســیدیم و باغ را ترک کردیم. 
در بین راه یادمــان افتاد که گیتار و بلندگو 
و یک سری وســایل را نیاوردیم. چاره ای 
نبود و برای برداشــتن وسایل دوباره به باغ 
رفتیم.متهم جوان گفت: وقتی برای برداشتن 
وسایلمان به باغ برگشتیم، دوستان بهرام با 
دیــدن ما تصور کردند که برای دعوا و کری 

خوانی برگشته ایم و همین مسأله باعث دعوا 
بین ما شد. من برای دفاع از خودم چاقویی 
که همراه داشتم را پرتاب کردم. قصدم قتل 
نبود اما چاقو به یکی از دوســتان بهرام که 
در آن درگیــری بود برخورد کرد و او نقش 
زمین شد. از ترسمان فرار کردیم و حتی در 
راه فرار یکی از ماشین هایمان با خودرویی 
تصادف کرد. ولی برای اینکه راز جنایتی که 
مرتکب شده بودیم برملا نشود، بدون آنکه 

پلیس بیاید از آنجا رفتیم.
با اعتــراف متهم به جنایــت، تحقیقات به 
دستور بازپرس پرونده از سوی کارآگاهان 

اداره دهم پلیس آگاهی پایتخت ادامه دارد.

صدای مشاوره
شاخصه های یک خانواده موفق

کوشش مصلحان جامعه مخصوصاً پیامبران خدا این بوده 
اســت که نظام خانواده ، یک نظام مســتحکم و پایدار 
باشد و هیچ عاملی نتواند این کانون سعادت را متلاشی 
گرداند . به هر حال خانواده ی خوشــبخت نشانه هایی 
دارد که ما در اینجا به چند نمونه ی آن اشــاره می کنیم 
. امید اســت که خانواده ی شــما نیز برخوردار از این 

نشانه ها باشد. 

خصوصیات خانواده های موفق
1-در بین اعضای خانواده جمله » به من چه یا به تو چه 
» رد و بدل نمی شود، چرا که اعضا به گفتگو و مشورت 

منطقی اعتقاد دارند واحساس مسئولیت می کنند. 
2- افراد به یکدیگراعتماد دارند و از این اعتماد ســوء 
استفاده نمی کنند و اعتماد را یکی از پایدارترین ویژگی 

ازدواج موفق و خانواده موفق می دانند. 
3- تا جایی که امکان دارد با هم هســتند و در مهمانی 
هــا یا کارهــای مربوط بــه خانواده تنهــا نمی روند. 
همدلی، همکاری، همفکری، هماهنگی را بقای خانواده 

خوشبخت می دانند. 
4- بــا هم اتحاد دارند و در مســایل مختلف، باگفتگو 
و مشــورت به تفاهم می رســند و ســعی می کنند اگر 
سوءتفاهم به وجود آمد،آن را در درون خود بدون اینکه 

کسی بفهمد حل کنند.
5- به ســلیقه ها و عقاید یکدیگــر آگاه بوده و به آن 

احترام گذاشته و عمل میکنند. 
6- نسبت به هم شــرم دارند یعنی خواسته های طبیعی 

خودشان را بدون نگرانی یا خشونت ابراز می کنند. 
7- به حریم یکدیگر احترام گذاشته و از حدود مشخص 

شده خود فراتر نمی روند. 
8- نگران ســلامت روحی و جسمی یکدیگر بوده و از 
هم مراقبت می کنند . اگر چنانچه مشکلی به وجود آید، 

سعی وافر در حل مشکل را دارند.

 مرکز مشاوره آرامش 
فرماندهی هرمزگان 

شماره تماس ۲18۲1۶۲8-
33340۶۲4

  

مرگ وحشتناک در توهم!

در امتداد تاریکی

از هیچ کس شکایتی ندارم، چرا که پسرم  چند سال 
قبل منزل را ترک کرد  و آواره کوچه و خیابان شد، 
من هم هیچ خبری از او نداشــتم تا این که جسد 

متعفن او را از داخل یک تانکر بیرون کشیدند و...
این ها بخشــی از اظهارات مردی است که برای انجام 
امور اداری تحویل جسد پســرش وارد کلانتری شده 
بود. این مرد میانسال با بیان این که پسرم اعتیاد شدیدی 
داشــت و در عالم توهم تانکر آب را با رودخانه اشتباه 
گرفته بود، درباره سرگذشت تلخ فرزندش به کارشناس 
اجتماعی کلانتری گفت: با آن که همه امکانات را برای 
تحصیل فرزندانم فراهم کردم تا آن ها در آینده به سعادت 
و خوشبختی برسند اما متاسفانه »رحمت« به درس و 
مدرسه علاقه ای نداشت و در همان مقطع ابتدایی ترک 
تحصیل کرد. طولی نکشید که پسرم بر اثر معاشرت با 
دوستان ناباب به بی راهه رفت و من زمانی فهمیدم او در 
دام مواد مخدر گرفتار شده است که دیگر دیر شده بود. 
بــا وجود این خیلی تلاش کردم تا او را از مصرف مواد 
مخدر بازدارم ولی هیچ گاه موفق نشدم. برای ترک اعتیاد 
پســرم هر راهی را آزمودم و او را در بسیاری از مراکز 
ترک اعتیاد بستری کردم و هزینه هایش را می پرداختم 
اما طولی نمی کشید که دوباره به سراغ دوستان معتادش 
می رفت و باز هم به اول خط باز می گشت. خلاصه این 
شرایط اسفبار زندگی او که از 20 سال گذشته آغاز شده 
بود به جایی رسید که دیگر به چهره ای نفرت انگیز تبدیل 
شــد. ظاهرش کاملا به هم ریخت و اعتماد و اعتبارش 
را در بین دوســتان و اطرافیان از دست داد. اعتیاد همه 
 چیز را از او گرفت ولی هنوز نمی فهمید با خودش چه

 می کند. دیگر حتــی آبرو و اعتباری هم برای ما باقی 
 نگذاشته بود و با رفتارهایش موجب سرشکستگی من

 و اعضای خانواده اش بود. شــرایط اسفبار او به حدی 
رسید که دیگر هر نوع مواد مخدری را مصرف می کرد 
و دچار توهم می شد. مواد مخدر صنعتی  از قبیل شیشه، 
کراک، کریستال و هروئین به اعماق وجودش نفوذ کرده 

بود به گونه ای که دیگر حــال خودش را نمی فهمید. 
بالاخره در این وضعیت نه تنها از کار اخراج شــده بود 
و هیچ کسی به او بها نمی داد بلکه از خانه و خانواده هم 
دور شد و به دنبال سرنوشت تلخ خودش رفت. از چند 
سال قبل دیگر اطلاعی از او نداشتم، فقط فهمیدم بعد از 
ترک منزل هم تلاش کرده بود تا اعتیادش را ترک کند اما 
باز هم فایده ای نداشته و چند روز بعد  دوباره به روزگار 
تلخش بازگشته بود. تقریبا او را فراموش کرده بودم تا این 
که امروز ماموران کلانتری سپاد با من تماس گرفتند تا 
برای شناسایی لوازمی که احتمالا مربوط به پسرم است، 
به کلانتری مراجعه کنم. با این جملات افسر نگهبان یقین 
پیدا کردم که جسد پسرم در کوچه و خیابان و جوی آبی 

پیدا شده است. 
وقتی از شهرستان به کلانتری رسیدم، متوجه شدم جسد 
پسرم را در حالی که دچار فساد نعشی شدیدی شده بود 
از درون یک تانکر آب در زمین های کشاورزی بیرون 
کشیده اند، آن هم زمانی اتفاق افتاده که مردی برای غذا 
دادن به حیوانات به نزدیکی آن منطقه خالی از سکنه رفته 
وبوی تعفن عجیبی او را به سوی تانکر آب کشانده است. 
آن مرد با دیدن جسد متعفن بلافاصله با پلیس و آتش 
نشانی تماس می گیرد و امدادگران آتش نشانی با برش 
تانکر، جســد رحمت را بیرون می آورند. حالا هم من 
از هیچ کس شاکی نیستم چرا که خوب می دانم پسرم 
باز هم به خاطر مصرف مواد مخدر صنعتی دچار توهم 
شــده و تانکر آب را با رودخانه اشتباه گرفته است. او 
برای آن که خنک شود در همان عالم هپروت به درون 
تانکر پریده و دیگر نتوانسته بیرون بیاید به طوری که بعد 
از گذشــت حدود 10 روز از مرگش جسدش به طرز 
وحشتناکی دچار فساد نعشی شده است و... .شایان ذکر 
اســت، مراحل مقدماتی تحویل جسد با دستور رئیس 
کلانتری و هماهنگی و کسب مجوز قضایی انجام شد و 
آن مرد میانسال با بغض عجیبی که در گلو داشت به سمت 

پزشکی قانونی مشهد حرکت کرد.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

جشن تولد خونین

کمیسیون  حوادث//  ســرویس 
عمران مجلس شــورای اسلامی 
قصور دســتگاه های نظارتی اعم 
از پلیس راه، شــرکت های حمل 
و نقــل، اداره راهداری کشــور 
و ســازمان محیــط زیســت و 
کارخانه ای که این ماشــین را به 
ســازمان محیط زیست به امانت 
واژگونی  حادثه  در  اســت  داده 
اتوبوس خبرنگاران محرز دانست.

کمیســیون  اقبــال شــاکری عضو 
عمــران مجلس با بیــان این مطلب 
گفت: بررســی های کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسلامی نشان می دهد 
دارای  خبرنــگاران  حامل  اتوبوس 
مجــوز و صورت وضعیــت قانونی 
نبوده و به صورت امانت از شــرکت 
ســیمان گرفته شــده بــود. پرونده 
واژگونــی اتوبوس خبرنــگاران در 
مشخص  و  بررسی  عمران  کمیسیون 
شد، اتوبوس دارای مجوز و صورت 
وضعیــت قانونــی نبــوده و با این 
وضعیت از سه پاســگاه گذشته ،اما 
متأســفانه مورد اعمــال قانون قرار 
با  نیز  اتوبوس  اســت. خود  نگرفته 
اینکه معاینه فنی داشــته اما بخشی 
از مدار الکتریکــی آن کار نمی کرده 
است؛ به علت ســرعت زیاد و عدم 
با گاردریل  برخــورد  از  بعد  کنترل 
و دیواره پل چپ کرده و متأســفانه 
دو تن از خبرنــگاران جان خود را 

از دست داده و تعداد زیادی مصدوم 
شدند.نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اســلامی تأکید کرد: سامانه 
پایش هوشمند تردد ناوگان )سپهتن( 
بــرای کنترل حمل و نقــل عمومی 
هماهنگ نبوده و کار نمی کرده است. 
دو مــاه از چرخه عمر مفید اتوبوس 
گذشــته بود و نباید از آن اســتفاده 
می شد. از ســوی دیگر در این سفر 
نباید از این اتوبوس اســتفاده می شد 
و باتوجه به وضعیــت جاده باید از 
ون یا مینی بوس اســتفاده می کردند.

شاکری در پایان تصریح کرد: قصور 
دستگاه های نظارتی کاملًا محرز است. 
اعم از پلیس راه، شرکت های حمل و 
نقل، اداره راهداری کشور و سازمان 
محیط زیســت و کارخانه ای که این 
ماشین را به ســازمان محیط زیست 
امانت داده اســت. فعــلًا پروانه  به 
راننــده لغو شــده و دادگاه در حال 
بررسی اســت تا سهم قصور هرکدام 
خبرنگاران  کند.اتوبوس  مشخص  را 
محیط زیســت عصر چهارشنبه دوم 
تیر در جاده نقده واژگون شــد و دو 
بانوی خبرنگار جــان باختند و 17 

خبرنگار دیگر مصدوم شدند.
* مسئولان پاسخگو باشند

اول  معــاون  اســحاق جهانگیری،  
رئیس جمهوری نیز در حاشیه نشست 
هیأت دولــت در جمع خبرنگاران با 
ابراز تأســف از جان باختن دو نفر 

از خبرنــگاران خبرگزاری های ایرنا 
و ایســنا در حادثــه ارومیه، گفت: 
دســتگاه مربوطه نباید از این اتفاق 
شــانه خالی کند و همه کســانی که 
مســئول بودند باید پاسخگو باشند. 
وقتی خبرنــگاران را برای برنامه ای 
باید  مربوطه  دعوت می کنند دستگاه 
امکانات لازم  و  باشد  داشته  حضور 
در حد توان دولت مهیا کند و اطمینان 
امنیت  با  کارهایش  باشد همه  داشته 
کامل و رفاه مناســب انجام می شود 
و حتماً کســانی که مســئول بودند 
باید پاســخگو باشــند.  وی افزود: 
مطمئن هســتم جامعــه خبرنگاری 
ایــن موضوع را پیگیــری می کند و 
من هم از آقــای کلانتری می خواهم 
اقدامــات لازم را انجام دهد. معاون 
اول رئیــس جمهوری در پاســخ به 
این پرســش که چرا مقامات مسئول 
نسبت به این قضیه حتی عذرخواهی 
نکرده انــد اظهار کــرد: اگر تخلفی 
انجام شد، دستگاه مربوطه حتماً باید 
عذرخواهی کند و پاسخگو باشد. اگر 
دستگاهی کاری انجام دهد و قصور 
از طرف آن دســتگاه باشد مسئولان 
کنند. معاون  باید عذرخواهی  ذیربط 
اول رئیس جمهــوری گفت: من این 
دو خبرنگار را می شــناختم و وقتی 
که خودم این خبر را شــنیدم بسیار 
متأثر شــدم و حتماً تذکر لازم را هم 

می دهم.

مقصران واژگونی اتوبوس خبرنگاران مشخص شدند

 ســرویس حــوادث// مدیــر یکی از 
دبیرستان های اصفهان که در یک پرونده 
حقوقی حکم به ضرر وی صادر شده بود 
مقابل ســاختمان دادگستری این شهر 

خودسوزی کرد.
به گزارش ایســنا، روز ششم تیر امسال امین 
کیانپور معلم ریاضی و مدیر دبیرستان نجفی 
در ناحیه پنج آموزش و پرورش اصفهان، مقابل 

ساختمان دادگستری خود را به آتش کشید.
براســاس این گزارش، یکی از همکاران وی 
درباره علت این حادثه گفت: با امین کیانپور از 
سال ها قبل دوست و همکار بودم. حدوداً 43 
ساله و بســیار با اخلاق و باهوش بود. به این 
دلیل که در تدریس مهارت زیادی داشت معمولا 
کلاس های فوق العاده مدرسه را به او می سپردیم.
 او چند سال قبل با همه دارایی خود، آپارتمانی 

خریده بــود اما بعداً متوجه شــد مالک، این 
آپارتمان را به دو نفر فروخته است. وی مدت ها 
پیگیر حل و فصل این مشکل بود تا اینکه قاضی 
رأی داد ملک متعلق به خریدار اول است و 
برای او حکم تخلیه صادر کرد. شنیدم که روز 
قبل از حادثه همکارم به دادگستری رفته و 
به قاضی گفته اگر این خانه را از من بگیرید 
خودم را جلوی دادگاه به آتش می کشم. همه 

ما از اینکه او چنین کاری را انجام داده در بهت 
و حیرتیم و آن را باور نکرده ایم.او می گوید: 
در این وضعیت اقتصادی فرهنگیان شرایط 
بسیار ســختی دارند. وقتی با این شرایط، 
فردی صاحب خانه می شود اما یکباره به او 
می گویند که خانه متعلق به دیگری است و 
باید آن را تخلیه کنی چه حالی به او دست 

می دهد؟ 

ماجرای خودسوزی یک معلم مقابل دادگستری 

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی استان 
یزد با اشــاره به گزارش گم شدن پرستار 
یزدی طی روزهای اخیر در یزد گفت: جسد 
این پرستار یزدی که به قتل رسیده بود، 

پیدا شد.
سردار عباســعلی بهدانی فرد اظهار داشت: با 
توجه به اعلام خبری مبنی بر مفقود شدن یک 
خانم 40 ساله یزدی، بررسی موضوع بلافاصله 
به صورت ویژه در دســتور کار ماموران اداره 
مبارزه با جرائم جنایی پلیس آگاهی استان یزد 

قرار گرفت.وی افزود: در تحقیقات میدانی و با 
تلاش شبانه روزی کارآگاهان پلیس آگاهی، 
علیرغم اینکه هیچ گونه سرنخی از ماجرا در 
دست نبود با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی و 
شیوه های علمی کشــف جرم، متهم که یک 

جوان یزدی بود، شناسایی و با هماهنگی مقام 
قضایی در یک عملیات ضربتی توسط ماموران 
پلیس دستگیر شد.فرمانده انتظامی استان یزد 
ادامه داد: متهــم در بازجویی های اولیه در 
ابتدا منکر هرگونه جنایتی شد اما در ادامه 

پس از قرار گرفتن در مقابل ادله پلیس به 
قتل همسر سابق خود به علت اختلافات 
خانوادگی اعتــراف کرد.بهدانی فرد عنوان 
کــرد: در اقدامات بعدی پلیس، محل دفن 
جسد متوفی در بیابان های اطراف شهرستان 
تفت شناسایی و پس از بیرون آوردن از زیر 
خاک، تحویل پزشکی قانونی شد.وی ادامه 
داد: برادر قاتل نیز به اتهام همدستی با وی 
در دفن جسد، دستگیر و تحویل مقامات 

قضائی شد.

جسد پرستار مفقود شده یزدی پیدا شد
فرمانده انتظامی  یزد:

  

اطلاعات  سرویس شهرستان// وزارت 
اعلام کرد که تحرکات چند شــبکه 
کلاهبرداری که در زمینه عرضه و فروش 

ســوالات غیر واقعی آزمون سراسری 
1400 فعالیت داشتند، شناسایی شدند.

در راستای حفظ سلامت و آرامش روانی 

خانواده های داوطلبان آزمون سراسری ورود 
به دانشگاه ها و مراکز علمی کشور، با اشراف 
اطلاعاتی سربازان گمنام امام زمان )عجل 
الله تعالی فرجه الشــریف(، تحرکات چند 
شــبکه کلاهبرداری که در زمینه عرضه و 
فروش سوالات غیر واقعی آزمون سراسری 
1400 فعالیت داشتند؛ با هماهنگی دستگاه 
قضائی شناسایی و مورد برخورد قرار گرفته 
و تعدادی از سودجویان شبکه ای دستگیر 
شــدند.وزارت اطلاعات ضمن هشدار به 

کلاهبرداران در این زمینه، از تمامی داوطلبان 
کنکور و خانواده های محترم ایشان تقاضامند 
است؛ در ارتباط گیری با عناصر و عوامل 
سودجو که از دغدغه های بجای خانواده ها 
نسبت به آینده جوانان سوءاستفاده می نمایند، 
مراقبــت لازم بعمــل آورده و از اقدامات 
نامتعارف در زمینه موفقیت در آزمون های 
سراســری پرهیز نمایند تا از وارد شــدن 
صدمات روحــی و مادی بــه فرزندان و 

خانواده ها جلوگیری به عمل آید.

             برخورد وزارت  اطلاعات
 با شبکه کلاهبرداری خرید و فروش سوالات کنکور

سرویس حوادث// سرگرد بهمنی از کشف پرونده برداشت غیرمجاز از کارت 
بانکی خبر داد و گفت: هوشیاری شهروندان برای عدم فاش سازی رمزهای 
 کارت بانکی باعث صیانت بخشی و پیشگیری از برداشت های غیرمجاز 

می شود. 
سرگرد”احسان بهمنی” در تشریح این خبر اظهار کرد: طی مراجعه شخصی با ارائه 
مرجوعه قضائی و پرینت صورتحساب بانکی به پلیس فتا استان اعلام داشت مبلغ 
3 میلیون تومان از کارت بانکی وی از طریق دستگاه خودپرداز و اینترنت برداشت 
غیرمجاز شــده است،که رسیدگی به موضوع در دستور کار پلیس فتا استان قرار 

گرفت.
وی افزود: در تحقیقات اولیه مشخص شد که  کارت بانکی شاکی که رمز آن نیز بر 
روی آن نوشته شده بود مفقود شده و مبلغی از آن به صورت الکترونیکی به کارت 
بانکی دیگری منتقل شده است.رئیس پلیس فتا استان هرمزگان اظهار داشت: با 
اقدامات فنی صورت گرفته هویت متهم که از اســتان همجوار بوده شناسایی و با 
دســتور قضائی حساب های بانکی وی مسدود شد.سرگرد احسان بهمنی با بیان 
اینکه متهم این پرونده در حین رسیدگی به موضوع به پلیس فتا استان مراجعه کرده و 
اعلام داشت ساکن مهمانسرایی در شهر بندرعباس می باشد تصریح کرد:کارت بانکی 
شاکی را به همراه رمز آن پیدا کرده و پس از فعال سازی رمز دوم و با توجه به نیاز 
مالی اقدام به انتقال پول به کارت خودش کرده است.این مسئول انتظامی با اشاره به 
اینکه با بررسی سوابق متهم مشخص شد وی دارای 3 فقره سوء پیشینه در رابطه با 
حمل مواد مخدر را نیز دارد تصریح کرد:متهم پس از تشکیل پرونده جهت انجام سیر 
مراحل قانونی به مقام قضائی معرفی شد.رئیس پلیس فتا استان با بیان اینکه برخی 
از شهروندان به علت سهل انگاری یا فراموشی اقدام به یادداشت رمز روی کارت 
بانکی می کنند، افزود: عدم رعایت نکات امنیتی موجب آسیب های مالی و روحی 
به این افراد می شود، همچنین هوشیاری شهروندان برای عدم فاش سازی رمزهای 
کارت بانکی باعث صیانت بخشی و پیشگیری از برداشت های غیرمجاز می شود.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ سرگرد بهمنی، ارتقاء سطح آگاهی عمومی و 
تخصصی هموطنان از ترفندهای مجرمین سایبری را بسیار ضروری دانست و گفت: 
در همین راستا لازم است هموطنان گرامی توصیه های پلیس را جدی گرفته و در 
جهت اطلاع از راه کارهای مقابله با جرائم نوظهور و رایج به ســایت پلیس فتا به 

آدرسwww.cyberpolice.ir مراجعه کنند.

          برداشت غیرمجاز 
از کارت بانکی گم شده  در بندرعباس

سرویس حوادث// جانشین قرارگاه پلیس راه هرمزگان گفت:براثر 
تصادف سمند گازوییل با ۲دستگاه تانکر حامل گاز در جاده بندرعباس 

به میناب، راننده خودرو سواری در آتش سوخت.
ســرهنگ اسماعیل تنها افزود: این حادثه در مجاورت روستای چاه فعله 

بندرعباس رخ داد که منجر به بسته شدن جاده شد.حمل گازوییل به عنوان سوخت 
قاچاق با انواع خودروهای سواری و وانت وهمچنین تردد شبانه تانکرهای حامل گاز 
یا انواع دیگر سوخت ، موارد متعدد تصادف در جاده های هرمزگان را رقم می زند.به 
گزارش ایرنا، تردد شبانه تانکرهای مجاز حمل سوخت نیز به دلیل خطرساز بودن ،از 

نظر مقررات ترافیکی وپلیس راهی ممنوع است.

             تصادف سمند حامل گازوییل

 با تانکرگاز دربندرعباس کشته برجای گذاشت

           رییس پلیس فتا هرمزگان  خبر داد

طرح :ساجده مظفری



شنبه  12  تیر 1400

 22 ذی القعده 1442

سال بیستم شماره  3640

شهرستان

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           
با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله

به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 15۰4 اطلاع دهیم

 مدیرعامل منطقه آزاد کیش:
 کیش ۷0 طرح عمرانی  در حال اجرا دارد

  سرویس شهرستان// مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش گفت: این سازمان 
70 طرح عمرانی زیرساختی، زیربنایی و اقتصادی در دست احداث دارد. جعفر 
آهنگران با بیان اینکه بخش عمده این طرح ها در بخش زیرساختی و زیربنایی 
 برای ارتقای زمینه ســرمایه گذاران در جزیره انجام می شود اظهار داشت: این

 طرح ها با سرمایه گذاری حدود 33 هزار میلیارد ریالی احداث می شود.وی با 
بیان اینکه عملیات اجرایی عمده این طرح ها هم اکنون انجام شده است اضافه کرد: 
در مرحله ساخت این طرح ها برای هشت هزار و 500 نفر به صورت مستقیم 
اشتغال ایجاد خواهد شد و در دوره  بهره برداری نیز این اشتغال به 6 هزار و 890 
نفر می رسد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش یادآور شد: این سازمان در سال 
های گذشته برنامه های توسعه ای مختلفی در حوزه زیرساختهای فرودگاهی، 
بندری و شهری در دستور کار خود قرار داده تا با بستر سازی های مناسب، زمینه 
برای ارتقا سطح کیفی ارائه خدمات به ساکنان، گردشگران و سرمایه گذاران فراهم 
شود.وی افزود: تکمیل ترمینال جدید فرودگاه، اتمام باند جنوبی و ارتقا سامانه 
روشنایی آن، تامین تجهیزات ناوبری و کمک ناوبری تا حد استانداردهای مطلوب 
و بهره برداری از برج مراقبت جدید از جمله برنامه هایی است که در حوزه فرودگاه 
مورد توجه قرار گرفته است.منطقه آزاد کیش شامل جزایر کیش، هندورابی، فارور 
بزرگ و فارور کوچک است و سازمان منطقه آزاد کیش به عنوان نماینده دولت 
ماموریت دارد این منطقه به محیطی امن، آرام و پاک، برترین مقصد گردشگری 
برای خانواده ها، قطب علمی آموزشی تحقیقاتی، الگوی توسعه پایدار با بهره گیری 
از فن آوری های نوین و مناسب ترین مکان برای سرمایه گذاری در منطقه خلیج 
فارس تبدیل شود.به گزارش ایرنا، ماموریت این سازمان بر اساس طرح جامع 20 
 ساله مصوب 1372 آغاز شده و حضور سالانه حدود 2 میلیون گردشگر داخلی

 و خارجی و سرمایه گذاران متعدد از نشانه های تحقق این طرح است.جزیره 
کیش با 92 کیلومتر مربع مساحت و 42 هزار نفر جمعیت در فاصله 18 کیلومتری 

سرزمین اصلی و در آب های نیلگون خلیج فارس واقع شده است.

برداشت لیمو ،علت قرنطینه دو روستای رودان
  ســرویس شهرستان// بخشــدار جغین گفت: دو روستای قلعه و جم انبه 
بخش جغین شهرستان رودان به دلیل افزایش بیماران کرونایی قرنطینه شدند. 
یعقوب شمس الدینی با اشاره به حضور کارگران فصلی در  برداشت لیموترش 
و کاهش فاصله فیزیکی در روســتاهای رودان، افزود: دو روستای قلعه و جم 
 انبه بخش جغین شهرستان رودان به دلیل افزایش بیماران کرونایی قرنطینه شدند.
 شــمس الدینی خاطرنشان کرد: این دو روســتا به مدت دو هفته قرنطینه شد

 و برگزاری مراسم عروسی، عزا و تجمع ممنوع است.وی با اشاره به اینکه  جمعیت 
این روستاها 3 هزار نفر است و در فاصله ده کیلومتری بخش جغین قرار دارند، 
عنوان کرد: به دلیل شــیوع کرونا در روستاهای دره حاجی، پالور و ناصرآباد، 
برگزاری مراسمات عروسی، عزا، ورود به پارک ها و ورود کارگران فصلی برای 
برداشت لیموترش به این روستاها ممنوع است.به گزارش ایسنا، بخشدار جغین 
بیان کرد: برای جلوگیری از شیوع کرونا برنامه هایی شامل اطلاع رسانی از طریق 
خانه بهداشت، ضد عفونی اماکن عمومی و در اختیار گذاشتن ماسک برای مردم 

در حال انجام است.

خبری

ســرویس شهرســتان// در نشست 
مشــترک شــرکت آب و فاضــلاب 
وضعیت  قشم  آزاد  منطقه  و  هرمزگان 
آبرسانی به روســتاهای قشم بررسی 
و راهکارهای حل مشــکلات پیش رو 

مورد بررسی قرار گرفت.
بــه گزارش خبرنگار دریــا، امین قصمی 
فاضــلاب  و  مدیرعامــل شــرکت آب 
هرمزگان در این نشست با اشاره به اینکه 
60 روســتا و 3 شهر قشم با جمعیتی بالغ 

بر 100هزار نفر تحت پوشــش آبرسانی 
شــرکت آب و فاضلاب هرمــزگان قرار 
دارند، افزود: با یکپارچه ســازی شرکت 
های آب و فاضلاب شــهری و روستایی 
اقدامات لازم برای بهبود وضعیت آبرسانی 
به روستاها در دستور کار قرار گرفت که 
ســاماندهی انشعابات، شبکه ها و خطوط 
انتقال بخشــی از این فعالیت هاست.وی 
افزود: تنها منبع تامین آب جزیره قشــم 
شیرین ســازی آب دریاســت و در این 

راســتا اقداماتی برای احداث آب شیرین 
کن های جدید در دســتور کار آبفا قرار 
گرفته کــه امیدواریم با اتمام آنها وضعیت 

آب روستاهای این شهرستان بهبود یابد.
فاضــلاب  و  مدیرعامــل شــرکت آب 
هرمــزگان در ادامــه به توافقــات انجام 
شده در این نشست اشــاره کرد و افزود: 
بــا مذاکره انجام شــده و بررســی طرح 
های در دســت اجرا، توافــق اولیه برای 
ایجاد زیرســاخت و تجهیــزات با هدف 

بهبــود وضعیت تامیــن و توزیع آب در 
روستاهای جزیره قشــم صورت گرفت.

قصمی با بیان اینکه واگذاری زمین برای 
احداث آب شــیرین کن یکی از دغدغه 
های آبفا بود، گفت: مدیرعامل منطقه آزاد 
قشم موافقت خود را با تحویل زمین  برای 
احداث سایت های نمک زدایی تورگان و 
باســعیدو اعلام و فرایند واگذاری آن در 

دستور کار قرار گرفت.
وی ادامه داد، در این نشســت هماهنگی 

لازم بــرای ســاخت مخــازن و اجرای 
خطوط انتقال و شبکه توزیع سطح جزیره 
نیز انجام شــد.مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب هرمــزگان در پایان از توافق در 
خصوص بهســازی ایستگاه های پمپاژ و 
انتقال و توزیع آب روستاها  تاسیســات 
خبر داد و ابراز امیدواری کرد، با مشارکت 
آبفــا و منطقه آزاد زمینــه بیش از پیش 
توسعه آبرسانی به روستاهای قشم فراهم 

آید.

توافق واگذاری زمین برای سایت های آب شیرین کن 
تورگان و باسعیدو

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

 سرویس شهرستان// معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداری 
بندرلنگه گفت: تزریق واکسن کرونا جمعیت ۶ هزار نفری افراد ۶0 
سال به بالا باقی مانده ظرف چند روز آینده از سر گرفته می شود. 
حســین دریوشی روز سه شنبه در نشســت کمیته پشتیبانی ستاد 
مبارزه با کرونا بندرلنگه گفت: جمعیت افراد 60 ســال به بالا این 
شهرســتان 9 هزار نفر اســت که برای ســه هزار نفر آنان واکسن 
تزریق شده اســت.وی ادامه داد: براساس برنامه ریزی انجام شده 
تلاش می شود تزریق واکســن از لحظه تحویل محموله واکسن در 
مدت هفت روز انجام شــود.وی اضافه کرد: نوبت افراد از طریق 
پیامک اطلاع رســانی می شــود و امکان تزریق واکسن خارج از 
شبکه بهداشت و درمان وجود ندارد.معاون هماهنگی امور عمرانی 
فرمانــداری بندرلنگه افزود: هشــت تیم چهار نفره متشــکل از 
نیروهای شبکه بهداشــت و جمعیت هلال احمر کار واکسیناسیون 
را در 2 نوبت کاری در مراکز تجمیعی واکسیناسیون انجام می دهند.

دریوشی بیان داشــت: مکان های تجمیعی واکسیناسیون در سطح 
شهر بندرلنگه و بندر کنگ برای این منظور تجهیز شده اند.ظرفیت 
بیمارســتان بندرلنگه در این شــرایط به دلیل ابتلای تعداد بالای 
افراد به کرونا تکمیل شــده و این درحالی است که ظرفیت پذیرش 
کووید19 این بیمارســتان از 16 تخت به 100 تخت افزایش یافته 
است.50 درصد از مجموع آزمایش های کرونا یعنی 75 آزمایش از 
150 آزمایش روزانه کرونا در این شهرستان مثبت است.به گزارش 
ایرنا، حال 18 نفر از افراد بستری شده در بیمارستان های هرمزگان 
وخیم است و 10 هزار و 121 نفر در منزل قرنطینه هستند، همچنین 
یــک هزار و 433 نفر بر اثر ابتلا به کرونا جان خود را از دســت 
داده اند.بندرلنگه با134 هزار و 713 جمعیت و پنج شهر به نام های 
بندرلنگــه، کیش، کنگ، بندر چارک و لمــزان در 251 کیلومتری 

جنوب غربی بندرعباس واقع شده است.

معاون فرمانداربندرلنگه:  

تزریق واکسن افراد ۶۰ سال به 
بالا  در بندرلنگه آغاز می شود

امین درســاره ســرویس شهرستان// 
اعتبارات  گفت:مجمــوع  فرماندارخمیر 
محل  از  شهرســتان  مصــوب  عمرانی 
درصد   ۲۷/0 و  نفت  اســتانی،  اعتبارات 
استفاده  قانون  همچنین  و  افزوده  ارزش 
جاری  در سال  کشور  امکانات  از  متوازن 

551 میلیارد ریال بوده است.
به گزارش خبرنگار دریا، وی اضافه کرد: در 
مجموع بودجه عمرانی شهرســتان نسبت به 

سال گذشته رشد 73 درصدی داشته است.

میرهاشــم خواستار در جلســه کمیته برنامه 
ریزی شهرســتان بندر خمیر بــا اعلام این 
خبر اظهار داشــت: اعتبارات تملک دارایی 
سرمایه ای اســتانی از 160 به 255 میلیارد 
و اعتبــارات متوازن از 150 به 253 میلیارد 
ریال رسید که رشد قابل توجهی داشته است.

مهندس خواستار همچنین عنوان نمود:بخش 
حمل و نقل و آب ، بیشترین اعتبار را در سال 

جاری به خود اختصاص داده اند.
رئیــس کمیته برنامه ریزی شهرســتان بندر 

خمیــر اولویــت توزیع اعتبارات در ســال 
جــاری را تکمیــل پروژه های نیمــه تمام 
ادامه  مقــام مســوول در  کرد.این  عنــوان 
گفــت:از مجموع اعتبــارات تخصیص یافته 
سال گذشــته به شهرستان بندر خمیر، حدود  
 69 درصد جذب شــده اســت.رئیس کمیته
 برنامه ریزی شهرستان با اعلام اینکه آخرین 
مهلت جذب اعتبارات سال 99 پایان تیرماه 
امســال اســت، افزود: مدیران دستگاه های 
اجرایی وقتی اعتباری به دســتگاه تخصیص 

داده می شود باید با پیگیری نسبت به جذب 
آن اقدام کنند.

وی همچنین بــا یادآوری ظرفیت های قانون 
بودجه کشــور، تحرک بیش تر دستگاه ها را 
خواستار شــد و گفت: تنها حدود 15 درصد 
از بودجه کل کشــور از طریق کمیته برنامه 
ریزی شهرستان توزیع می شود و 85 درصد 
اعتبارات کشور به صورت ملی توزیع می شود 
و مدیــران باید پیگیری و مطالبه گری کنند تا 

سهم شهرستان از این بخش محفوظ بماند.
از روســای  پایان  بندرخمیر در  فرمانــدار 
اداراتی کــه موفق به جــذب صد درصدی 

اعتبارات در سال گذشته شدند، تشکر کرد.

فرماندار بندر خمیر: 

مجموع اعتبارات عمرانی مصوب شهرستان  در سال جاری ۵۵۱ میلیارد بوده است

کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  هیئت موضوع قانون تعیین ت

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۶۴ ۶۰۰۰۰ ۳۰۵ ۳۲ ۶۰ ۱۴۰۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک  قشم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد عمر حسینی فرزند یوسف بشماره شناسنامه ۱ صادره از قشم  در ششدانگ عرصه یک قطعه کارگاه به مساحت 
۷۹/ ۸۳۶ متر مربع برابر سند شماره ۴۷۳ ۲۸  مورخ ۱/ ۹/ ۱۳۵۲ تنظیمی دفتر اسناد رسمی شش رفسنجان واقع در طولا) مالک اولیه سید یوسف حسینی رمکانی( محرز 
 گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 

می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو  ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۲/ ۴ /۱۴۰۰  

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۲۸/ ۴/ ۱۴۰۰    ۱۲۲ /۱۴۰۰ م /الف
محمد آرامش

  رئیس ثبت اسناد و املاک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

امــلاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

گفــت:  ذاکــری  شهرســتان//   ســرویس 
کمیته امداد با همکاری خیرین، تعداد 50 کیسه 
برنج و ۲00 کیلو گوشــت بین مددجویان تحت 
حمایت کمیته امداد شهرستان بندرلنگه توزیع 

شد.
 محمــد ذاکــری، رئیس کمیتــه امداد شهرســتان 
بندرلنگــه بابیان اینکــه خیرین در مناســبت های 

یاریگــر  خــود  کمک هــای  بــا  مختلــف 
 نیازمنــدان و اقشــار آســیب پذیر هســتند، گفت
کمیته امداد با همکاری خیرین، تعداد 50 کیسه برنج 
و 200کیلو گوشت گرم بین مددجویان تحت حمایت 
کمیته امداد شهرستان بندرلنگه توزیع شد.وی ارزش 
هر کیسه برنج اهدایی را 300 هزار تومان اعلام کرد 
و افــزود: ارزش برنج ها بالغ بــر 15 میلیون تومان 

بوده اســت که با رعایت مســائل بهداشتی مرتبط با 
بیماری کرونا بین مددجویان تحت حمایت این نهاد 

توزیع شده است.
رئیس کمیته امداد شهرســتان بندرلنگــه بیان کرد: 
همچینن 200 کیلو گوشت گرم به ارزش 26 میلیون 
تومان توسط خیرین تهیه و بین نیازمندان شهرستان 
بندرلنگه توزیع شــد.به گزارش شبکه اطلاع رسانی 

هرمز؛ ذاکــری بابیان اینکه هم اکنــون چهار هزار و 
834 خانــواده تحت حمایت کمیتــه امداد بندرلنگه 
قرار دارند، یادآور شــد: کمیته امداد تلاش می کند تا 
فرهنگ انفاق و کمک بــه نیازمندان جامعه در میان 
اقشــار مختلف جامعه نهادینه شــود تا با مشارکت 
گســترده مردم بتوانیم رونــد محرومیت زدایی را در 

مناطق محروم سرعت بخشیم.

   توزیع ۵۰ کیسه برنج و ۲۰۰ کیلو گوشت بین مددجویان بندرلنگه

  

 ســرویس شهرســتان// مدیر شیلات 
منطقه آزاد قشــم گفــت: مزرعه های 
میگوی قشــم مجهز به سیســتم نیمه 
از  متراکم هستند که در مراحل مختلف 
اجرا تا تولید قرار دارند و انتظار می رود 
در سال جاری چهار هزار و 500 تنُ میگو 

در قشم تولید شود. 
منصور آزاد افزود: پرروش میگو از ســال 
1396 در دستور کار ســازمان منطقه آزاد 
قشــم قرار گرفته و در حال حاضر یکهزار 
و 543 هکتــار زمین به مزارع میگو واگذار 

شده است.
وی ادامــه داد: در حــوزه پــرورش میگو 
با توجــه به محدودیت اراضی در قشــم و 
انســانی،  نیروی  انرژی و  تامین  هزینه های 
تولید باید با حداکثر بهره وری همراه باشــد 
تا توجیه اقتصادی داشته باشد.مدیر شیلات 
منطقه آزاد قشم تصریح کرد: امنیت غذایی و 

تامین پروتئین سبد غذایی با هزینه  مطلوب 
امری اســت که می توان با سیســتم متراکم 

پرورش میگو محقق کرد.
آزاد ادامــه داد: در حوزه پــرورش میگو 
بــا توجه به محدودیت اراضی  در قشــم و 
انســانی،  نیروی  انرژی و  تامین  هزینه های 
تولید باید با حداکثر بهره وری همراه باشــد 
تا توجیه اقتصادی داشــته باشد.به گزارش 
ایرنا، وی خاطرنشــان کرد: بر این اساس 6 
ســایت پرورش میگو در مجموع به وسعت 
270 هکتار مطالعه شده که با بهره برداری از 
آن تولید میگو ســالانه 20 هزار تنُ افزایش 
می یابد.جزیره قشــم با مساحت یک هزار 
و  در ســال های 1369  کیلومتــر  و 500 
1370 با تصمیم دولت بــه 2 بخش منطقه 
آزاد با مساحت 300 کیلومتر و منطقه ویژه 
اقتصادی با مساحت یکهزار و 200 کیلومتر 

تقسیم شد.

پیوند اقتصاد ملی بــه اقتصاد جهانی، انتقال 
جذب  منطقــه،  به  پیشــرفته  تکنولــوژی 
ســرمایه های خارجی، تربیت نیروی انسانی 
ماهر و متخصص و افزایش صادرات و کسب 

در آمدهای ارزی از جمله هدف های ایجاد 
منطقه آزاد قشم است.

شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام 
و لارک با 150 هــزار نفر جمعیت از تنگه 
هرمز به موازات ســواحل استان هرمزگان 
به طول 150 کیلومتر و عرض میانگین 11 
کیلومتر در آب های خلیج فارس گســترده 

شده است.

سالانه ۴۵۰۰ تُن میگو در قشم تولید می شود

طرح :  امیر کاربخش

گفت: مشکلات  قشم  فرماندار  سرویس شهرســتان//  
سه شــرکت غیر فعال در کارگروه رفع موانع تولید این 
شهرستان مورد بررسی قرار گرفت که مصوبات مختلفی 

در جهت رفع موانع تصویب شد. 
علیرضا نصری در نشست کارگروه تولید شهرستان قشم افزود: 
مورد اول به دلیل بدهی سرمایه گذار، کارخانه به تملک بانک 
درآمده بود که با درخواســت اقاله وی موافقت شد و تمهیدات 

لازم صورت گرفت.
وی ادامــه داد: به منظور فعالیت دوبــاره این  کارخانه، مقرر 

شــد تا پس از امهال 6  ماهه، اصل وام و سود آن به بانک به 
صورت قســطی پرداخت و در مقابل دیگر جرایم آن از سوی 

بانک بخشوده شود.
فرماندار قشم تصریح کرد: البته سرمایه گذار نیز موظف شد تا 

کارخانه در در مدت 45 روز کارخانه را فعال کند.

مشکل برق یک طرح کشاورزی رفع شد
وی ادامه داد: یک طرح کشاورزی نیز که برای راه اندازی طرح 
گلخانه خود مجبــور به تغییر زمین از جزیره هنگام به جزیره 

قشم شده بود.نصری اظهار کرد: این طرح نیز برای راه اندازی 
فقط به برق نیاز داشــت که با هماهنگی هــای لازم  با اداره 
برق قشم، این مشکل نیز رفع شد.کارآفرین بدون دریافت وام، 

بدهکار شده است
فرماندار قشم تصریح کرد: مشــکل یک سرمایه گذار نیز این 
اســت که بانک عامل وام او را پرداخت کرده اما وام مذکور را 
بلوکه کرده و اجازه استفاده از آن را به سرمایه گذار نداده است.

وی افزود: اکنون سرمایه گذار وام را دریافت نکرده اما از سوی 
بانک بدهکار شناخته و چک های وی برگه خورده است.

به گزارش ایرنا، نصری خاطر نشــان کرد: چون بانک عامل با 
وجود همراهی با ســرمایه گذار، توانایی اقدام در این مساله را 
نداشت، مقرر شد این مساله در کارگروه رفع موانع تولید استان 

هرمزگان مطرح و برای رفع مشکل اقدام شود.

فرماندار قشم: 

رفع موانع سه شرکت در قشم بررسی شد



7
شنبه  12  تیر 1400

 22 ذی القعده 1442

سال بیستم شماره  3640

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

اقتصادی 

0۴:22:58  اذان صبح
 05:5۴:35
 12:۴9:۴۴
 19:۴3:3۴
 20:01:09

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:33:5۴  اذان صبح
 06:12:۴7
 11:59:36
 20:23:32

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:37:05  اذان صبح
 06:09:19
 11:56:0۴
 19:58:59
 20:16:۴2

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

: 03:55:58  اذان صبح
 05:31:00
 11:3۴:33
 19:26:۴0

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:28:3۴  اذان صبح
 06:03:52 :
 12:57:0۴
 20:03:۴9
 20:22:01 :

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:0۴:39  اذان صبح
 05:۴1:۴0
 12:38:59
 19:۴7:21
 20:05:50

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 

0۴:2۴:50  اذان صبح
 :06:02:37
 12:18:33
 20:10:25
 20:28:5۴

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:11:۴0  اذان صبح
 05:51:02
 12:۴9:29
 20:00:55
 20:21:00

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 20:۴2:10  اذان مغرب  اذان مغرب
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فروردین :    
امروز صبح با خستگی و کسالت از رختخواب بلند 
شده اید و حوصله ای برای انجام کارهای روزانه 
ندارید، در چنین شرایطی نیازی نیست بیش از حد 
به خودتان سخت بگیرید و امروز را به خودتان مرخصی بدهید و 
حسابی استراحت کنید.  ممکن است میان شما و فردی جروبحثی 
ایجاد شود و این وضعیت زمینه ناراحتی شما را در طول روز فراهم 
کند، این جروبحث ارزش ناراحتی شما را ندارد و تا می توانید روزی 
بدون حاشیه را ادامه دهید و آغازگر مشاجره ای نباشید. اجازه دخالت 
اطرافیان در امور شخصی خود را ندهید. در غیر این صورت اختیار 
زندگی را از دست خواهید داد و آشنایان بر زندگی شما تسلط پیدا 
خواهند کرد. امروز اوضــاع بر وفق مرادتان پیش خواهد رفت. تا 
می توانید دانش و مهارت های جدید فرا بگیرید. مطمئن باشید به هر 
اندازه که برای فراگیری مهارت های جدید تلاش می کنید،  به همان 
اندازه در زندگی از اطرفیان جلوتر قرار خواهید گرفت. امروز همسر 

یا عشق زندگی تان شما را حسابی غافلگیر می کند.
   اردیبهشت : 

 روزی بســیار خوبی را در پیش دارید و فرصتی 
پیدا می کنید تا حسابی تفریح کنید، از این فرصت 
نهایت اســتفاده را ببرید و با استراحت و تفریح، 
خودتان را آماده روزهای آینده کنید. گرفتاری مالی 
که حسابی شــما را نگران کرده امروز حل خواهد شد. به خودتان 
قول بدهید از امروز با پس انداز و صرفه جویی به گونه ای زندگی کنید 
تا در آینده هرگز روی مشکلات مالی را نبینید.    به فکر گسترش 
درآمد خود هستید، اما فراموش کرده اید که راه افزایش درآمد از میان 
تخصص و مهارت های جدید می گذرد. در نتیجه امروز زمان مناسبی 
است که فکری برای فراگیری مهارت های جدید بردارید و با افزایش 
تخصص های خود، درهای بیشتری به روی موفقیت و پیشرفت باز 

کنید. 
 خرداد:

  برای فراموشــی دغدغه  های فکری از ورزش و 
مدیتیشن کمک بگیرید. سود قابل ملاحظه ای در 
معاملات خواهید داشت، از معامله  پرسودی که انجام 
داده اید درس بگیرید و در آینده نیز شرایط سود و درآمد بیشتر را مهیا 
کنید. یکی از اعضای خانواده امروز به دستاورد مهمی خواهد رسید 
و شما به وی افتخار می کنید. احتمال ایجاد مشاجره ای میان شما و 
یکی از همسایه ها یا همکاران وجود دارد. اجازه ندهید این مشاجره 
بالا بگیرد و دلخوری پیش آمده را ختم به خیر کنید.    عشقی گرم و 

آتشین در انتظار شما است. 
 تیر : 

 سلامت وجود نازنین تان را جدی بگیرید و امروز 
بیشتر از همیشه مواظب خود باشید. فردی به شما 
پیشنهاد سرمایه گذاری می کند، این پیشنهاد را جدی بگیرید و زمینه 
افزایش درآمدتان را فراهم کنید. فرصت مناسبی پیدا می کنید تا در 
کنار اعضای خانواده خوش  بگذرانید. بر این باور هستید که همسر 
یا عشق زندگی تان شما را عاشــقانه دوست دارد، اما آتش محبت 
عشق زندگی تان به شما از چیزی که فکرش را می کنید بیشتر است و 
امروز اتفاقی خواهد افتاد و این اتفاق باعث می شود تا به محبت عمیق 

و بی پایان عشق زندگی تان پی ببرید.
  مرداد : 

 از زندگی که دارید راضی نیستید و دائم خودتان را 
سرزنش می کنید، ادامه این رویکرد چیزی به غیر از 
افسردگی برای شما به دنبال ندارد، در نتیجه امروز 
زمان مناسبی است که دست از سرزنش خود بردارید و به فکر تقویت 
روحیه تان باشید. برای حل مشکلات مالی از اندوخته ای که پس انداز 
کرده اید کمک بگیرید. اما اجازه ندهید این اندوخته به پایان برسد و در 

اولین فرصت جای خالی پولی که خرج کرده اید را پر نمایید.  
  شهریور : 

 اعضای خانواده همیشه پشتیبان و حامی شما در 
کارها بوده اند و اجازه نداده اند تا زحمت های تان به 
باد برود، این رفتار را پیش خودتان نگذارید و شما 
نیز لحظه ای از پشتیبانی اعضای خانواده غافل نشوید و به اهل منزل 
ثابت کنید که در لحظات دشوار و سخت، همیشه در کنارشان هستید. 

   مهر :  
 اوقات فراغــت زیادی داریــد و امروز فرصتی 
برای استراحت پیدا می کنید. قصد سرمایه گذاری 
دارید اما بهتر است که دست نگه دارید و با افرادی 
که تجربه بیشــتری نسبت به شما دارند، مشورت کنید. خبر شاد و 

خوشحال کننده ای امروز به دست تان می رسد. 
  آبان : 

 امروز به خودتــان وعده داده اید که کمی ورزش و 
تفریح کنید، خوشــبختانه بخت با شما یار است و 
فرصت مناسبی برای ورزش و تفریح پیدا خواهید 
کرد. اگر امروز شــش دانگ حواس تان را جمع نکنید، حتما ضرر 
خواهید کرد. به همراه دوستان و قدیمی دور هم جمع خواهید شد و 

حسابی خوش می گذرانید. 
 آذر : 

 روزی همراه با ناراحتی و نگرانی در پیش روی شما 
است. اجازه ندهید این نگرانی ها روز شما را خراب 
کند و در هر شرایطی آرامش خود را حفظ کنید. با 
چندین فرصت جدید برای افزایش درآمد روبرو می شوید و قبل از 
هرگونه تصمیم گیری، شرایط این فرصت ها را دوباره بررسی نمایید. 

  دی :
  امروز حادثه ای وجود نازنین تان را تهدید می کند، 
در نتیجه بیشتر از همیشه مواظب سلامتی تان باشید 
و روز را به گونه ای به پایان برسانید که سلامت شما 
به خطر نیافتد. مضطرب و نگران هستید اما نگرانی برای سلامتی تان 
ضرر دارد و غصه های خود را با فردی که اعتماد زیادی به وی دارید 

در میان بگذارید و به نگرانی های تان خاتمه دهید. 
  بهمن :

 به مهمانی دعوت هستید و در این مهمانی بیشتر 
از چیزی که فکرش را بکنید به شما خوش خواهد 
گذشت. انســان صرفه جویی هستید و همیشه به 
پس انداز فکر می کنید، این روحیه امروز به کمک شــما می آید و به 
کمک اندوخته ای که قبلا کنار گذاشته بودید، مشکل مالی که برای شما 

پیش می آید را از سر راه بر می دارید.   
  اسفند :

 انسان صبوری نیستید و زود ناراحت می شوید، این 
روحیه به غیر از اضطــراب و نگرانی چیزی برای 
شما به دنبال ندارد. به هر قیمتی که شده به ایده ای 
که به ذهن تان خطور کرده جامه  عمل بپوشانید. با کمک روحیه ای 
شوخ و خوش مشربی که دارید، به اطرافیان روحیه بدهید. به همسر یا 
عشق زندگی تان ثابت کنید که بیشتر از همیشه دوستش دارید. اجازه 

ندهید نگرانی ها و مشکلات پیش پاافتاده روز شما را خراب کند. 

 ســرویس اقتصــادی // رئیس اتاق 
اصناف مرکز هرمــزگان با بیان اینکه 
اعمال  ظرفیت  ایــن  از  بیش  اصناف 
را  تعطیلی  و  محدودیت های کرونایی 
ندارد گفت: طرح نظارت بازار بر بازار با 
حمایت بازاریان و دستگاه های متولی 

در بندرعباس اجرا می شود. 
علی باصره در جلســه هماهنگی اجرای 
طرح نظارت بازار بر بازار  ضمن اشــاره 
به ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی 
توســط فعالان صنفی و شهروندان، اظهار 
کرد: بازار همواره آگاه است و ما نیز تلاش 
داریم تا با کمک بازاریان و دستگاه های 
متولی امر بهداشــت و نظارت به ارتقای 

سلامت شهروندان کمک کنیم.
وی در ادامــه با بیان اینکه، از این هفته با 
هماهنگی دســتگاه های نظارتی ومتولی 
بــازار، رزمایــش نظــارت و بازدید از 
وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی در 
بازار بندرعباس آغاز می گردد، افزود: تیم 
های بازرســی با لباس های متحدالشکل 
در بازار حضــور خواهند یافت و با تذکر 
لســانی فعالان صنفی را نسبت به رعایت 
بیشــتر و همراهی با ستاد مدیریت کرونا 
دعــوت مــی کنند.رئیس اتــاق اصناف 
مرکز اســتان هرمزگان در بخش دیگری 

از ســخنان خود، روابط اتــاق اصناف با 
ســایر سازمان ها ودســتگاه های متولی 
بازار را تحســین برانگیز خواند و تصریح 
کــرد: تلاش داریم تا در ســایه تعاملات 
بیشــتر در راستای حمایت از بازار برنامه 
ریــزی کنیم.همچنبــن یوســف ذاکری، 
رئیس اداره امور اصناف و تشــکل های 
نیز در  صنفی ســازمان صمت هرمزگان 
ادامه این جلسه وضعیت بیماری کرونا و 
اقدامات پیشگیرانه جهت همه گیری این 
ویروس در استان را نامطلوب اعلام کرد 
و  بیان داشت: بازار بندرعباس بیش از این 
ظرفیت اعمال محدودیت وتعطیلی را ندارد 
و بایســتی تلاش کنیم تا با اجرای طرح 
جدید نظارت بازار بر بازار، با مشــارکت 
خود بازاریان به ویژه اتحادیه های صنفی 
و مجتمع های تجاری این معضل را کنترل 
نماییم.رئیس امور اصناف وتشــکل های 
صنفی ســازمان صمت هرمزگان در ادامه 
تاکید کرد: اتاق اصناف و ســازمان صمت 
با همراهی مرکز بهداشت ودانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان، آموزش بازرسان برای 
اجرای کیفی ومطلوب نظــارت ها را در 
دســتور کار قرار داده است.وی با تشریح 
فرایند بازرسی های  اتاق اصناف در این 
طرح خاطر نشان کرد: تذکر لسانی و کتبی 

در اولویت بازرسان مجری طرح فوق قرار 
دارد ودر صــورت عدم تمکین واحدهای 
صنفی، واحد متخلف پلمپ خواهد گردید.

ماشــالله مریدی مدیرگروه سلامت محیط 
کار دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان نیز در 
ادامه این نشست ضمن اشاره به وضعیت 
نامطلوب شهرستان بندرعباس در شرایط 
کنونی اظهار داشــت: اجرای طرح های 
پیشــگیرانه بیماری کرونا توسط دانشگاه 
علوم پزشــکی با شناسایی اماکن پر تردد 
انجام می شــود.وی با اســتقبال از طرح 
نظارت بازار بر بازار توســط اتاق اصناف 
و بازاریان بندرعباس افزود: بهترین اقدام 
در ایــن حوزه فعال ســازی خودکنترلی 
است و اجرای این طرح بازدهی بیشتری 
نیز خواهد داشت.مریدی با اشاره به وارد 
آمدن خســارات به صنــوف در اجرای 
محدودیت ها ادامــه داد: افزایش آگاهی 
بازاریــان و تقویــت خودکنترلی در بین 
فعالان صنفی با هماهنگی و نظارت اتاق 
اصنــاف، نویدبخش مدیریت مطلوب این 
بیماری در بین اصناف و حتی شهروندان 

خواهد بود.
مدیرگروه سلامت محیط کار دانشگاه علوم 
پرشــکی هرمزگان با تاکید بر اینکه، در 
اجرای این طرح دانشگاه علوم پزشکی در 

کنار سایر دستگاه ها نظیر سازمان صمت، 
بسیج اصناف و اتاق اصناف حضور خواهد 
یافت اذعان کرد: تعطیلی مجتمع ها و بازار 
از نظر دانشــگاه علوم پزشکی ضروری 
نیســت بلکه برخورد با واحدهای صنفی 
متخلف و پلمــب واحد خاطی مورد نظر 
خواهد بود.وی با تشــکر از اتاق اصناف 
به خاطر اجرای طرح خود نظارتی گفت: 
اجرای این طرح ها در سایر ادارات استان 
هرمزگان می تواند بــه مدیریت بیماری 
کرونا کمــک کند.مریدی کاهش دورهمی 
ها و برگزاری مراســمات و البته همراهی 
اصناف را موثرتریــن گام برای کنترل 
بیماری کرونا در اســتان دانست و افزود: 
بیشترین تاثیر و شیوع ویروس کرونا را در 
فضاهای بسته و فاقد تهویه شاهد هستیم.

وی ادامه داد: کارشناســان دانشگاه علوم 
پزشــکی با تکیه بر دانش خود در حوزه 
مدیریت بیمار کرونــا آموزش های لازم 
را به بازرسان هر بخش ارائه خواهند داد 
و تــلاش می کنیم حضور نیروی انتظامی 
در حوزه برخورد با متخلفان را در ستاد 

کرونای استان مصوب کنیم.
در ادامه این نشست معاون مرکز بهداشت 
شهرســتان بندرعباس نیز اظهــار کرد: 
بازرسی و نظارت بر بازار، طبق مصوبات 

ستاد کرونا بر عهده خود اصناف قرار گرفته 
اســت البته این روزها متاسفانه حساس 
ســازی در زمینه کرونا کاهــش یافته و 
مردم نسبت به این بیماری خطرناک عادی 
نگر شــده اند.مســعود دادرس ادامه داد: 
این آمادگی در مرکز بهداشــت شهرستان 
بندرعباس بــرای آموزش بازرســان و 
بازاریان متقاضی حضور در طرح نظارات 
اتاق اصناف وجود دارد و همکاران بنده 
بــرای اجرای دقیق ایــن طرح همکاری 

وهمراهی خواهند داشت.
مســئول بهداشــت محیط مرکز بهداشت 
شهرستان بندرعباس نیز در بخش پایانی 
این نشســت با تاکید بر ضرورت استفاده 

اماکن سرپوشیده از دستگاه تهویه مناسب 
جهت جریان هوا بیان کرد: اولویت بندی 
در بازار پس از شناسایی محل هایی نظیر 
ســالن های پذیرایی که اقدام به سرو غذا 
در واحدهای مسقف نمایند در دستور کار 
قرار گیرد.به گزارش ایســنا ؛ محمد رضا 
زارعــی همچنین در پایــان بر ضرورت 
حضور نماینــدگان اداره نظارت بر اماکن 
 عمومــی در اجــرای این طــرح  تاکید
 و خاطرنشــان کــرد: امیدواریم با همت 
بازاریان و ارتقای فرهنگ خودکنترلی در 
شهروندان شاهد کاهش آمار ابتلا و تغییر 
بندرعباس  وضعیت کرونایی شهرســتان 

باشیم.

رئیس اتاق اصناف مرکز هرمزگان:

اصناف بیش از این، ظرفیت  اعمال محدودیت های کرونایی  را ندارند

سرویس اقتصادی // قرار است جریان متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
که طی چند ســال اخیر در مورد آن اقدام شد، به زودی در قالب لایحه 
دائمی شدن همسان سازی حقوق بازنشستگان به مجلس ارائه و تصویب 
شود که طی آن حداکثر فاصله حقوق بازنشسته ها با شاغلان تا حداکثر 10 

درصد دائمی خواهد بود. 
از چندی پیش نوبخت - رئیس سازمان برنامه و بودجه - قول هایی در رابطه با 
ارائه لایحه ای به مجلس برای قانون شدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان داده 
بود و در تازه ترین اعلام خود از نهایی شدن  لایحه مربوطه در دولت و ارائه آن 

به مجلس در روزهای آینده خبر داده است.
 ماجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان به ماده ۳۰ قانون برنامه ششم توسعه 
بر می گردد که تاکید دارد دولت مکلف اســت بررسی های لازم جهت برقراری 
عدالت در نظام پرداخت، رفع تبعیض و متناسب سازی دریافت ها و برخورداری 

از امکانات شاغلین، بازنشستگان و مستمری بگیران  کشوری و لشکری سنوات 
مختلف را انجام دهد. بر این اساس، طی بودجه های سنواتی در چند سال اخیر 
اقداماتی در این رابطه صورت گرفت و با پیش بینی منابع طی هر ســال جریان 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان کشوری و لشگری و البته تامین اجتماعی در 
دستور کار قرار گرفت.این روند از پایان سال ۱۳۹۸ پررنگ تر و در سال گذشته 
قرار بر همسازی حقوق بازنشسته ها تا ۹۰ درصد میانگین حقوق شاغلان همتراز 
شد و سازمان برنامه و بودجه وعده داد که آن را از نیمه دوم سال اجرایی کند و 
بر همین اســاس با موافقت هایی که در دولت صورت گرفت همسان سازی در 
دستور کار قرار گرفت؛ به طوری که بر اساس مصوبه هیات دولت صندوق های 

بازنشستگی کشوری و سازمان تامین اجتماعی نیروهای مسلح مکلف شدند علاوه 
بر امتیازات شغلی از محل منابع داخلی و سایر منابع حاصل از سرمایه گذاری های 
خود و همچنین منابعی که در بودجه پیش بینی شــده نسبت به برقراری عدالت 
در نظام پرداخت و متناسب سازی حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران تحت 
پوشــش خود با ۹۰ درصد میانگین حقوق مشمول کسور بازنشستگی شاغلین 

هم طبق مشترک صندوق متناسب با سنوات خدمت از نیمه دوم سال اقدام کنند.
 اما در سال جاری جریان متناسب سازی حقوق بازنشستگان به این نحو مطرح 
بود که دولت آن را با ارائه لایحه ای به مجلس به قانون تبدیل کند ،بر این اساس 
سازمان برنامه و بودجه با تشکیل کارگروهی پیش نویس لایحه را آماده و چندی 
پیــش به دولت ارائه کرد و اکنون رئیس ســازمان برنامه و بودجه می گوید که 
لایحه مربوطه در دولت نهایی شده و احتمالا در روزهای آینده به مجلس ارائه 

خواهد شد.

دلیل این اقدام این است  که آنچه برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان پیش 
بینی شده به قانون تبدیل و جریانی با ثبات بوده و در دستور کار دولت ها قرار 
گیرد تا فاصله حداکثر ۱۰ درصدی بین حقوق بازنشستگان و شاغلان رعایت شده 

و به یک قانون دائمی تبدیل شود.
این در حالی اســت که در ســال ۱۳۹۸ که جریان متناســب ســازی حقوق 
بازنشستگان  به طور جدی تری پیش رفته، تاکنون متوسط حقوق بازنشستگان 
لشگری و کشوری با افزایش ۱۲۰ درصدی به حدود ۷.۲ میلیون تومان و متوسط 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با رشد ۱۳۸ درصدی به پنج میلیون تومان 
رســیده است.در رابطه با حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در سال گذشته با 
وجود تخصیص منابع برخی موانع وجود داشت و به روال بازنشستگان لشگری و 
کشوری پیش نرفته بود اما آنچه مسئولان می گویند بیانگر تخصیص منابع برای 

پیگیری جریان حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در سال جاری است.

حقوق بازنشسته ها محکم می شود

سرویس اقتصادی // تاکنون چندین بار 
افزایش  درخصوص  هواپیمایی  سازمان 
نرخ بلیت هواپیما توسط ایرلاین ها تذکر 
داده است اما همچنان شاهد آن هستیم 
که ایرلاین ها به ایــن موضوع توجهی 
ندارند و بر گران کردن بلیت پافشــاری 

می کنند. 
بررسی های دوباره در حوزه افزایش قیمت 
بلیت هواپیما در برخی از مســیر ها نشــان 
می دهد که ایرلاین ها در بسیاری از مسیر ها 
همچنان تمایل به افزایش قیمت بلیت دارند 
و حــدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومان نرخ های 
خود را بالاتر از نرخ های مصوب به فروش 

می رسانند.
 *  نامه افزایش نرخ بلیت ایرلاین ها 

را به تعزیرات حکومتی ارسال 
کرده ایم

در همیــن رابطه تورج دهقانی زنگنه رئیس 
سازمان هواپیمایی کشــور در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان 
با بیان اینکه به تمامی شرکت های هواپیمایی 
ابلاغ کردیم که باید هرچه سریع تر نرخ های 
بلیت پرواز های داخلی خود را اصلاح کنند، 
گفت: به هیچ عنوان شرکت های هواپیمایی 
حق افزایــش نرخ بلیت قبــل از برگزاری 
شورای عالی هوایی را ندارند و تا زمانی که 
افزایش نرخی در این حوزه تصویب نشــده 
است، نباید این شرکت ها قیمت های خود را 
تغییر دهنــد.او ادامه داد: ما موضوع افزایش 
قیمت بلیت هواپیمــا را از طریق تعزیرات 
حکومتی هم دنبال می کنیم و بخشــنامه ای 
زده ایم تا در حــوزه  قیمت گذاری نرخ های 
بلیــت هواپیما ورود کنند.رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشــور با بیان اینکه بسیاری از 
ایرلاین ها در خواســت افزایش قیمت بلیت 
هواپیمــا را دارند، گفت: این شــرکت های 
هواپیمایی معتقد هســتند که باید نرخ های 
آن ها مطابق افزایش نــرخ ارز افزایش یابد 
و از ســوی دیگر بســیاری از شرکت های 
خدمات دهی به ایرلاین ها در بخش زمینی 
و هوایی به دلیل تاثیر گرفتن از ارز، نرخ های 
خــود را افزایش داده اند.معــاون وزیر راه و 

شهرسازی اظهار کرد: هیچ کدام از ایرلاین ها 
حق ندارند تا زمان برگزاری جلسه شورای 
عالی هواپیمایی نرخ های خود را تغییر دهند 
و باید تمامی نرخ ها مطابق با مصوبات قیمت 
گذاری باشد به طور مثال یکی از ایرلاین ها 
نرخ بلیت مسیر ارومیه را یک میلیون و ۱۰۰ 
هزار تومان در سایت قرار داده بود که بعد از 
مشاهده بلافاصله اعلام شد که نرخ مصوب 
این مسیر ۶۵۰ هزار تومان است و باید هرچه 
سریع تر به نرخ مصوب باز گردد که البته این 

شرکت فورا آن را اصلاح کرد.
او تاکیــد کرد: در جلســه شــورای عالی 
شــرکت های  هزینه های  تمامی  هواپیمایی 
هواپیمایی آنالیز و به صورت کامل بررســی 
می شود که تمامی این جلسات با حضور وزیر 
راه و شهرسازی و نمایندگان ایرلاین ها برگزار 
می شود، در نتیجه تا زمانی که تصمیمی در این 
خصوص گرفته نشده، نباید ایرلاین ها اقدامی 

انجام دهند.
براساس این گزارش طبق بررسی های میدانی 
در سایت های فروش بلیت هواپیما همچنان 
شاهد آن هستیم که ایرلاین ها در بسیاری از 
مســیر ها از جمله مشهد و کیش به صورت 
خودســرانه اقدام به افزایش قیمت بلیت ها 
می کنند، این در حالی است که تاکنون چندین 
بار ســخنگوی ســازمان هواپیمایی کشور 
و همچنین وزیر راه و شهرســازی صراحتا 
اعلام کرده اند کــه ایرلاین ها به هیچ عنوان 
حق افزایش قیمت بلیــت هواپیما را ندارند 
و در صــورت افزایش قیمت هــم با آن ها 
برخورد خواهد شــد.اما به نظر می رسد که 
تذکر و اخطار سازمان هواپیمایی کشور برای 
شرکت های هواپیمایی مهم نبوده و همچنان 
سایت های فروش بلیت در این بخش مقاومت 

می کنند.
طبق مصوبه ســازمان مصوب شورای عالی 
هواپیمایی در ۲۵ آبان ماه سال ۹۹ نرخ بلیت 
هواپیما حدود ۱۰ درصــد افزایش یافت و 
طبق آخرین مصوبه ســازمان هواپیمایی در 
خرداد ماه امســال هم کف قیمتی نرخ های 
بلیت برداشته شــد، بر این اساس ایرلاین ها 
می توانســتند تا سقف تعیین شــده اقدام به 

فروش بلیت هواپیما به مسافران کنند.

از روز های گذشــته ایرلاین ها در یک اقدام 
خودســرانه اقدام به افزایش ۴۰ درصدی در 
تمامی مســیر ها کرده بودند که با مخالفت 
سازمان هواپیمایی کشوری و همچنین فشار 

رسانه ها روبه رو شد.
* شورای عالی  هواپیمایی موضوع 

افزایش قیمت بلیت را بررسی 
می کند  

در همین رابطه  چندی پیش هم ذی بخش 
سخنگوی سازمان هواپیمایی اعلام کرد که 
تمامی ایرلاین ها باید مبالغ اضافی دریافت 

شده را به مسافران عودت دهند.
او یاد آور شــد: هیچ مجوز افزایش پروازی 
در مسیر مشهد به دستور ستاد ملی مقابله با 
کرونا برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا 

و پرهیز از سفر های غیر ضروری نداده ایم.
ســخنگوی ســازمان هواپیمایی بیان کرد: 
موضــوع افزایش قیمت بلیــت هواپیما در 
شورای عالی هواپیمایی با حضور وزیر راه 

و شهرسازی بررسی خواهد شد.
*  افزایش قیمت بلیت هواپیما مورد 

قبول نیست
همچنین محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی 
در پاسخ به سوالی در خصوص افزایش قیمت 
بلیت هواپیما گفت: هیچ افزایش قیمت بلیتی 
رخ نداده و در شــورای عالی هواپیمایی هم 
هیچ جلســه ای در این خصوص نداشته ایم.

او همچنین درباره نحوه تعیین بلیت هواپیما 
گفت: براساس قانون قیمت، بلیت هواپیما آزاد 
است و شرکت های هواپیمایی براساس عرضه 
و تقاضا قیمت ها را تعیین می کنند، اما برای 
آنکه در حق مردم زیان نشــود، ما برای آن 
کف و سقفی تعیین کرده ایم و از این روش بر 

قیمت بلیت نظارت می کنیم.
براساس این گزارش باید ببینم دراین هفته آیا 
جلسه شورای عالی هواپیمایی برگزار خواهد 
شد و آیا این بار هم دولت برای افزایش قیمت 
بلیت هواپیمایی تصمیم خواهد گرفت یا خیر؟ 
که البته در حال حاضــر بدون هیچ مصوبه 
قانونی ایرلاین ها و شــرکت های هواپیمایی 
همچنان خودسرانه نرخ های خود را افزایش 

داده اند.

پافشاری ایرلاین  ها بر افزایش ۴۰۰ هزار تومانی
 نرخ  بلیت هواپیما

 سرویس اقتصادی // با وجود بیش از ۶میلیون تن 
کالای اساسی در بنادر و گمرکات کشور، واردات 
نهاده های دامی و... حدود 10درصد نسبت به خرداد 

سال گذشته کاهش داشته است. 
از ابتدای سال جاری تا پایان هفته اول تیر ماه بیش از 
۶.۱ میلیون تن انواع کالای اساسی به ارزش ۳.۱ میلیارد 
دلار ترخیص شد، این درحالی است که واردات کالای 
اساسی در مدت مشابه سال قبل بیش از ۶.۸ میلیون تن 
و به ارزش ۲.۹ میلیارد دلار بوده اســت. این آمارهای 
مقایسه ای نشان می دهد از نظر وزنی واردات کالاهای 
اساســی حدود ۱۰ درصد افت کرده است اما ارزش 
واردات تقریباً ۲۷ تا ۳۰ درصد افزایش یافته است، این 

موضوع نشان می دهد با افزایش شدید قیمت جهانی 
کالاهای اساســی ماننــد ذرت، ارزبری این کالاها 
افزایش یافته اســت اما به لحاظ وزنی که شاخص 
مهمتری محسوب می شود واردات افت داشته است 
و آثار این موضوع در بازارهای داخلی تا حدودی 

مشهود شده است.
حدود ۴.۵۶۴ میلیون تن کالای اساســی از قبیل 
گندم، ذرت، جو، روغن خام و دانه های روغنی در 
بنادر و گمرکات مختلف وجود دارد، بر این اساس 
تنها ۳.۳ میلیون تــن کالا در بندر امام خمینی)ره( 
موجود است، همچنین ۱۷ کشتی حامل ۴۰۳ هزار 
تن کالای اساسی شامل ذرت، گندم، دانه های روغنی 

و نهاده هــای دامی به علاوه شــکر در حال تخلیه 
می باشــند. ۲۵ فروند کشتی شامل ۱.۱۵۸ میلیون 
تن در لنگرگاه ها در حال انتظار هستند که غالباً از 
لحاظ اسناد مالکیت هنوز مشکل دارند. حدود ۳.۳ 
میلیون تن کالای اساسی در بندر امام خمینی)ره( 
متعلق به ۳۸ شــرکت اصلی است که مشکل خود 
را در خصوص عدم ترخیص کالا، عدم تأمین ارز 
ترجیحی عنوان می کنند، هرچند با مصوبه اخیر ستاد 
تنظیم بازار امکان ترخیص ۹۰ درصد کالای اساسی 
فراهم شده است و از این مسیر نیز امکان ترخیص 
کالاهای رسوبی وجود دارد، همچنین در خصوص 
این کالاها ثبت سفارشــها احصا شده است و این 
موارد در اختیار وزارت صمت و بانک مرکزی قرار 
گرفته است تا بررسی شود و اگر شرکتی علی رغم 
تأمین ارز کالای خود را ترخیص نمی کند مشخص 
شود.در همین خصوص معاون گمرک ایران اعلام 
کرده است، با احتساب کالاهای موجود در گمرکات 
مرکزی کشور از جمله گمرک تهران و... همچنین 
انبارهای تحــت کلید گمرک ایران، مجموعاً بیش 
از ۷ میلیون تن کالای اساسی در بنادر و گمرکات 
کشور ذخیره شده است. کالاهای اساسی ۲۵ گروه 
هستند که ارز نیمایی دریافت می کنند که شامل گندم، 
جو، ذرت، نهاده های دامی، سویا، روغن و دانه های 
روغنی هستند،این درحالی است که محمدصادق 
مفتح، قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفته 
است: یکی از  اولویت های وزارت صمت، رسوب 

نکردن کالا در گمرکات است.

جزئیات ۶میلیون تن کالای اساسی موجود در بنادر مهم کشور

طرح : علیرضا بهاری
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آگهي فراخوان 
جهت شناسایي پیمانكار )مرحله اول(

شرکت مهندسی توسعه آب آسیا در نظر دارد احداث 24 هکتار فضای سبز )شامل 16 هکتار جنگلکاری و 8 هکتار باغ 
میوه و فضای سبز(  سایت پروژه آب شیرین کن بندرعباس و همچنین نگهداری آن را با مشخصات و شرایط کلي زیر 

از طریق مناقصه به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید. 
الف: شرح مختصر پروژه

محل اجرا: استان هرمزگان- شهرک صنعتی خلیج فارس- سایت آب شیرین کن بندرعباس
مدت انجام عملیات اجرایي: نگهداری از فضای ســبز موجود و احداث فضای سبز جدید 12 ماه و دو دوره 12 ماهه 

نگهداری از کل مجموعه فضای سبز 
اجزاي کلي طرح: احداث کامل فضای سبز شامل خاکبرداری و خاکریزی )خاک مناسب کشاورزی(، کلیه ابنیه های مورد 
نیاز، سیســتم آبیاری، روشنایی و تجهیزات برق، لوله کشی های مورد نیاز و بخش مکانیکال و سایر اقدامات مورد نیاز 

برای اجرای کامل کار 
ب: شرایط پیشنهاد دهندگان

-ارائه گواهینامه پیمانکاری در اجرای فضای سبز 
-ارائه سوابق معتبر مبني بر احداث پروژه های مشابه

-ارائه مدارک مبني بر داشتن وضعیت مالي کافي و مطمئن، امکانات و تجهیزات جهت انجام پروژه
-داشتن ظرفیت آزاد جهت پذیرش تعهد جدید متناسب با حجم پروژه 

لذا شــرکت های متقاضی که شرایط فوق را دارا می باشند، حداکثر ظرف مدت 7 روز از تاریخ درج آگهی مرحله دوم ، 
ضمن اعلام آمادگی بصورت کتبی، نسبت به ارسال مدارک و مستندات مذکور به شرکت مهندسین مشاور آب و محیط 
خاورمیانه )مشاور پروژه( به آدرس تهران- خیابان ملاصدرا- خیابان شیخ بهایی جنوبی- روبروی هتل تاج محل شماره 

49 – طبقه سوم واحد 12 تلفن 88213556 اقدام نمایند. 
ضمنا شرکت مهندسي و خدمات مدیریت طرح پرمان پویش به عنوان مدیر طرح در این پروژه می باشد.

ج: توضیحات:
1-ارائه مدارک و مستندات فوق الذکر هیچ گونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی نماید.

2-کلیه هزینه های مربوط به ارائه اسناد و مدارک برعهده متقاضیان خواهد بود.
3-این آگهی و یا مطالب مندرج در آن هیچگونه تکلیفی برای شرکت مهندسی توسعه آب آسیا جهت دعوت از شرکت 
ها و برگزاری مناقصه ایجاد نمی نماید و تصمیم نهایی در این خصوص منحصرا از سوی شرکت مهندسی توسعه آب 

آسیا اتخاذ می گردد.                                                                                        تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴00/۴/15

نوبت  اول

با دستور رئیس جمهوری از طریق ویدئو کنفرانس؛

طرح انتقال و صادرات اسیدسولفوریک افتتاح شد
  

 گروه خبــر //  طرح جامع انتقال، ذخیره ســازی و 
با دستور رییس جمهوری  صادرات اسید سولفوریک 

به صورت ویدیو کنفرانسی بهره برداری شد.
طرح جامع انتقال، ذخیره سازی و صادرات اسید سولفوریک 
پیش از ظهر پنجشــنبه با دستور حســن روحانی رئیس 
جمهوری از طریق ویدئو کنفرانس مورد بهره برداری قرار 
گرفت. این طرح با هدف انتقال اسید سولفوریک از مجتمع 
مس سرچشمه و خاتون آباد به بندرعباس و صادرات آن 
از طریق ساخت یک صد دستگاه واگن مخزن دار با ظرفیت 
حمل ۶۵ تن برای هر دســتگاه، احداث خطوط ریلی در 
ســایت بندرعباس به طول ۲ و هفــت دهم کیلومتر و در 
ســایت سرچشمه به طول ۲ و هشت کیلومتر، تأمین ۲۰۰ 
دســتگاه ایزوتانک برای حمل اسید سولفوریک با ظرفیت 

حمل ۳۰ تن به ازای هر دســتگاه از طریق خطوط ریلی 
اجرا شده است.

زیرســاخت های ذخیره ســازی و انتقال اســید به اسکله 
صادراتی از طریق احداث مخازن ذخیره اسید سولفوریک 
در بخش دوم طرح )هشــت مخزن هر کدام به ظرفیت ۱۴ 
هزار تن( در دستور کار قرار گرفت.این طرح شامل چهار 
طرح با مجموع ســرمایه گذاری افزون بر ۱۳ و چهار دهم 
میلیون یورو و ۲ هــزار و ۹۰ میلیارد ریال بوده و امکان 
اشــتغال مســتقیم برای حداقل ۵۰ نفر را فراهم می کند.
براســاس آخرین اطلاعات موجود میزان ذخیره مس دنیا 
افزون بر ۸۷۰ میلیون تن مس محتوی برآورد شــده است 
و شــرکت ملی صنایع مس ایران به نمایندگی از کشور با 
داشتن ذخیره افزون بر ۴۰ میلیون تن مس محتوی، حدود 
چهــار و ۶ دهم درصد از ذخایــر معدنی مس جهان را به 
خود اختصاص داده است و در بین شرکت های برتر معدنی 
دنیا در جایگاه هفتم قرار دارد.معدن مس سرچشمه، معدن 
مس شهر بابک و معدن مس سرنگون درحال حاضر معادن 
فعال و قابل بهره برداری شــرکت ملی صنایع مس ایران در 
اســتان کرمان و آذربایجان شرقی هستند.به گزارش  مهر، 
شرکت مس در سال گذشــته تولید ۲۸۰ هزار تن کاتد و 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار تن کنستانتره مس و فروش حدود 
۴۲ هزار میلیارد تومــان را به عنوان بالاترین رکوردهای 
تولید و فروش در ســال گذشــته با همت تمامی پرسنل 

شرکت ملی صنایع مس ایران تجربه کرد.

هماهنگی  معاون   // اقتصادی  سرویس 
امــور عمرانی اســتانداری هرمزگان 
گفت: بخش اعظم سرمایه گذاری ها در 
هرمزگان به واسطه فعالیت های توسعه 
ای در صنعت برق اســتان و زیرساخت 

های بخش انرژی شکل گرفته است.
به گزارش خبرنگار دریــا ، مهندس رضا 
مدرس در آییــن معارفه مدیرعامل جدید 
شــرکت برق منطقه ای اســتان هرمزگان، 
مدیرعامل  از زحمــات  قدردانــی  ضمن 
پیشین این شــرکت، با اشاره به نقش مهم 
صنعــت بــرق در ایجاد اشــتغال و رونق 
سرمایه گذاری، اظهار داشت: بخش اعظم 
 ســرمایه گذاری ها در هرمزگان به واسطه

 فعالیــت های توســعه ای در صنعت برق 

استان و زیرساخت های بخش انرژی شکل 
گرفت.

وی افــزود: اگر به فرآیند توســعه و تولید 
انرژی برق در هرمزگان نگاهی موشکافانه 
داشته باشیم، به این نتیجه خواهیم رسید که 
چه اتفاق عظیمی در حوزه تولید، انتقال و 
توزیع برق در اســتان رخ داده است.معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان، 
ضمن قدردانی از مدیرعامل توانیر به واسطه 
توجه ویژه به شــاخص توسعه مدیریت و 
نیروی انســانی، گفت: پایه گذاری، هدایت 
و راهبری این شــاخص مهم منجر به این 
شد که صنعت برق استان به دست فرزندان 
همین استان توسعه پیدا کند.وی ادامه داد: 
مــا فرزندان هرمزگان  را کســانی که فقط 

شناسنامه هرمزگانی دارند نمی دانیم ما هر 
کس که برای هرمزگان تلاش و دلســوزی 

می کند را فرزند هرمزگان می دانیم.
مدرس خطاب به مدیرعامل توانیر و معاون 
برق و انرژی وزیر نیرو تصریح کرد: ما هر 
چقدر بتوانیم در ایــن حوزه صرفه جویی 
خواهیم کرد امــا برق برای مردم هرمزگان 
همچون نفس اســت و هرمزگان به خاطر 
ساختار ملی و شــرایط آب و هوایی باید 
تابســتان را بدون خاموشــی سپری کند.

در پایان این مراســم، ضمــن قدردانی از 
خدمات حســن کهوری مدیرعامل پیشین 
 شــرکت برق منطقه ای هرمزگان، فرشــاد

 آدینه پور بــه عنوان مدیرعامل جدید این 
شرکت معرفی شد.

      معاون  استاندارهرمزگان: 

سرمایه گذاری ها در هرمزگان
 به واسطه توسعه صنعت برق شکل گرفته است

گروه خبر // رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در حکمی حجت الاسلام 
والمســلمین محسنی اژه ای را 
منصوب  قضائیه  قوه  ریاست  به 

کردند.
 به گــزارش جام جــم آنلاین ؛ 
حضرت آیــت الله خامنه ای در این 
حکم بــا تأکید بــر اهتمام جدی 
بــه مأموریت های دســتگاه قضا 
در قانــون اساســی و همچنیــن 

ادامــه رویکرد تحولــی و اجرای 
ســند تحول موجود، »گســترش 
دســتگاه  در  نوین  فناوری هــای 
نیرو های  »گمــاردن  قضایــی«، 
کارآمد و جهادی در مســئولیتها«، 
»ارج نهــادن بــه خدمات قضات 
پاکدامــن و در عین حال برخورد 
قاطــع با تخلفــات« و »ارتباط با 
متن مــردم« را از جمله انتظارات 

خود از رئیــس جدید قوه قضائیه 
انقلاب  بیان کردند.متن حکم رهبر 

اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجت الاســلام والمسلمین 
آقــای حاج شــیخ غلامحســین 

محسنی اژه ای دامت تأییداته
اکنون که جناب آقای رئیســی با 
رأی ملــت ایران توفیق خدمت در 
اسلامی  جمهوری  ریاست  جایگاه 
ایران یافته اند، با تشــکر فراوان از 
خدمات ارزنده ی ایشــان در مدت 
کارنامه ی  و  قضائــی  مســئولیت 
پایه گذاریِ  در  کــه  افتخارآمیزی 
اقدامــات ماندگار از خود به جای 
گذاشته اند، جناب عالی را که علاوه 
بر صلاحیت های قانونی، برخوردار 
از تجربه ی گرانبها و شناخت عمیق 
و سابقه ی درخشــان در امر قضا 
میباشــید، بر اساس اصل یکصد و 
قوه ی  ریاســت  به  و هفت،  پنجاه 
میکنم.انتظار  منصــوب  قضائیــه 
اینجانــب، اولًا: اهتمــام جدّی به 
مأموریت های اساســی دســتگاه 
قضاء در قانون اساسی است؛ یعنی 
گســترش عدالت، و احیاء حقوق 

عامّه، و تأمین آزادی های مشروع، 
قوانین،  اجرای  بر حسن  نظارت  و 
و پیشــگیری از وقوع جرم، و نیز 
مبــارزه ی قاطع با فســاد.و ثانیاً: 
ادامه ی رویکــرد تحوّلی و اجرای 
سند تحول موجود با اهتمام ویژه.و 
ثالثاً: گسترش فناوری های نوین و 
تضمین دســتیابی آسان و رایگان 
مردم به خدمــات قضائی.و رابعاً: 
گماردن نیرو های کارآمد و جهادی 
و فاضل و صالح در مســئولیتها، و 
تربیت مدیران شایسته برای سطوح 

عالی و میانی قضائی و اداری.
و خامســاً: ارج نهادن به خدمات 
قضات پاکدامــن و حفظ عزت و 
منزلت ایشــان، و متقابلًا برخورد 
قاطع بــا معدود افــراد متخلّف.و 
سادســاً: ارتباط با متــن مردم و 
حضــور در میان آنــان که دارای 

برکاتِ بسیار است.
توفیقات جنابعالــی و همکارانتان 
را از خداوند متعال مسألت میکنم 
و امیدوارم خدمات شــما موجب 
رضای خدا و خلق گردد. بحوله و 

قوّته؛ و السلام علیکم و رحمةالله
سیدّعلی خامنه ای 

با حکم رهبر انقلاب اسلامی ؛

محسنی اژه ای به عنوان رییس قوه قضاییه منصوب شد

 گروه خبر // مدیرعامل شــرکت ملی صنایع 
مس ایران از گام این شرکت برای تبدیل اسید 
سولفوریک به اسید فســفریک و خودکفایی 

کشور در تولید کودهای فسفاته خبر داد. 
اردشیر ســعد محمدی مدیرعامل شرکت ملی 
 مس ایران در آییــن افتتاح طرح انتقال، ذخیره 
و صادرات اســید ســولفوریک در بندرعباس 
اظهار داشــت: در ۲ ســال گذشته شرکت ملی 
صنایــع مس ایــران ۱.۵ میلیارد تــن ذخیره 
 جدید مس را با عیار نیم درصد اکتشــاف کرده
 و مجموعه ذخایر مس کشــور اضافه کردیم و 
در تلاشــیم در ایام اخیر یک میلیارد تن ذخیره 
مس جدید نیز به ذخایر مس کشور اضافه کنیم.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع مس ایران بیان 

کرد: در ۲ سال گذشته ۱۷ درصد به ذخایر مس 
کشور اضافه شده  و هم اکنون بیش از ۱۱۰ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری در حال اجراست.

سعد محمدی تاکید کرد: با تلاش پرسنل شرکت 
ملــی صنایع مس ایران در ۴ ســال آینده جزو 
۴ شــرکت برتر دنیا در تولید مس قرار خواهیم 
گرفــت و درآمدهایمان بــه ۴.۵ میلیارد دلار 

خواهد رسید.
وی عنوان کــرد: هم اکنون ۲ طــرح جدید در 
دست اجراست که طرح ذخیره اسید سولفوریک 
با اعتبــار ۶۰۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
ســاخت ۸ مخزن با ظرفیت ۱۱۵ هزار تن، ۵ 
کیلومتر ریــل، ۱۰۰ واگن مخــزن دار، ۲۰۰ 
ایزوتانــک، ۴.۷ کیلومتــر خط انتقــال برای 

صادرات اسید ســولفوریک اجرا شده  از جمله 
آن ها ست.

مدیرعامل شــرکت ملی مس ایران تاکید کرد: 
 برای زنجیــره بعدی نیز برنامه ریــزی کرده ایم 
و با ۱۰۰ میلیون یورو اعتبار اسید سولفوریک 
که هم اکنون در بازار جهانی ۹۰ دلار قیمت آن 
است به اسید فسفوریک تبدیل خواهیم کرد که 

در بازار جهانی ۹۵۰ دلار به فروش می رسد.
به گزارش  تسنیم ؛ وی تاکید کرد: با اجرای این 
پروژه گام جدی در خودکفایی کودهای فسفاته 
مورد استفاده در کشاورزی برداشته خواهد شد 
و تا حدود ۷۰ درصد در این زمینه به خودکفایی 

خواهیم رسید.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران :

ایران جزو ۴ کشور  برتر دنیا در تولید مس می شود


